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Racionalizacija  u prosveti 
 
 Prošlogodišnja racionalizacija u prosveti, u kojoj su zaposleni čije se radno mesto može 
ugasiti, mogli dobrovoljno otići uz stimulativne otpremnine, nije dala očekivane rezultate. Naime, 
po podacima Ministarstva prosvete, u čitavoj Srbiji za odlazak se izjasnilo samo 210 zaposlenih, a 
očekivalo se da će otići oko 5.000 ljudi. Iz vojvođanskih osnovnih i srednjih škola, u kojima ima 
oko 36.000 zaposlenih, u ovoj akciji uz otpremnine otišlo ih je samo 35, ali se prijavio i jedan broj 
onih čija se radna mesta nisu mogla ugasiti do kraja ove školske godine, pa su i načelnici školskih 
uprava i sindikati tražili da se akcija nastavi i u narednoj školskoj godini. “Tražimo   od 
Ministarstva finansija da dozvoli odlazak i onih čiji bi časovi mogli biti prerasporedeljeni već 
zaposlenim nastavnicima s nepunim fondom časova“ – kaže predsednik Sindikata zaposlenih u 
obrazovanju, nauci i kulturi Vojvodine mr Jovo Gavrić. „Odlazak jednog nastavnika, uz uslov da 
njegove časove preuzmu drugi, doneo bi godišnju uštedu od 150.000 dinara, a ako ih ode 4.000 – 
čak 600 miliona“ tvrdi Gavrić. 
 I dok se iz Ministarstva prosvete ni proletos, kada su otpremnine isplaćene, a ni sada, kada 
je školska godina završena, nisu izjašnjavali o mogućem novom krugu dobrovoljnog odlaska, 
uveliko rade na drugoj vrsti racionalizacije. Naime, kao i na kraju prošle godine, i kraj ove doneo je 
preispitivanje broja odeljenja u školama. I prošle i ove godine na dnevnom redu su prvi i peti razred 
u osnovnim školama i prvi u srednjim, a u planu je da se ovaj posao radi još naredne dve godine da 
bi do 2014, kada bi trebalo da počne da se primenjuje i nov način finansiranja po učeniku, a ne kao 
sada po odeljenju, bila racionalizovana kompletna školska mreža. – Prošle godine u Banatu je u 
ovoj kampanji broj odeljenja smanjen za 99 a da niko nije ostao bez posla, nego su preraspoređeni 
na druga radna mesta – kaže načelnik Školske uprave u Zrenjaninu Staniša Banjanin. – Ove godine 
još ne znamo o koliko ljudi se radi, ali ćemo to znati do 15. avgusta, kada će svi koji zbog 
smanjenja broja odeljenja ostanu bez dela ili cele norme ići prvo na listu za preuzimanje na nivou 
cele Školske uprave, a ona pokriva ceo Banat. Međutim, ove godine je već sasvim izvesno da se 
neće moći svima naći novi posao jer je prostora za to sve manje.   
 Po rečima generalnog sekretara Nezavisnog sindikata prosvetnih radnika Vojvodine Hadži 
Zdravka Kovača, situacija nije nimalo optimistična jer se broj dece u školskom sistemu u Srbiji 
smanjio za više od 200.000, a istovremeno je, i pored četiri dosadašnja kruga racionalizacije, broj 
zaposlenih u njemu povećan. – Viškova ima sasvim sigurno, a sada je najveći problem ko ih 
utvrđuje – kaže Zdravko Kovač. „U slučajevima kada radnik potpuno ostaje bez norme i za 
njegovim radom prestaje potreba, sindikat predlaže komisiju, njen predlog ide na školski odbor, koji 
ga utvrđuje i predlaže direktoru škole, dok je u slučaju smanjenja norme to isključivo posao 
direktora. Ali i u jednom i u drugom slučaju radnici dospevaju na listu za preuzimanje“ kaže Kovač. 
 

Još ima praznih klupa 
 
 Posle drugog kruga upisa učenika u prvi razred Srednje škole Novi Bečej, još ima slobodnih 
mesta. U odeljenjima gimnazije opšteg tipa, budućih ekonomskih i mašinskih tehničara i oglednim 
odeljenjima dizajnera tekstila i mehanotroničara, znaje će, u četvorogodišnjem trajanju školovanja, 
sticati 114 učenika, a ima još sedam mesta u odeljenju gimnazije. U odeljenjima mašinaca, gde 
školovanje traje tri godine, a znanje stiču budući bravari, mašinbravari, mehaničari privredne i 
poljoprivredne mehanizacije, ostalo je upražnjeno još osam mesta. Prvi put ove godne, tridesetak 



 2

svršenih učenika osnovnih škola novobečejske opštine, nije se nigde upisalo i neće nastaviti 
školovnje, što je zabrinjavjuća činjenica – kaže direktor Srednje škole Novi Bečej Jovan Stanković.  
 

Lažno i pravo  „Raspustilište” 
 
 Na radost najmlađih Novosađana, koji raspust provode u gradu, ove nedelje je počelo 
“Raspustilište” koje se organizuje pri Novosadskom otvorenom 
univerzitetu (NOU). Mališani će tri nedelje moći da uživaju u hit 
filmovima za decu i tinejdžere, a nakon toga imaće i razne radionice. 
Međutim, ovih dana su se pojavili plakati po gradu na kojima piše 
“Pažnja Raspustilište”. Sve to ne bi bilo tako čudno da je reč o 
„Raspustilištu” na NOU.U plakatima, međutim, piše da se ovo 
“Raspspustilište” održava od 19. do 30. jula u produženom boravku i 
dvorištu škole “Đorđe Natošević”, te da je dnevna članarina za prvo 
dete 150 dinara, za drugo 100, a treće ne plaća. Članarina za ceo 
program je 1.000 dinara.  
 Iz uredništva Festvala radosti, obarazovanja i kulture dece „Raspustilište” koji traje 27 
godina, saopšteno je da nemaju nikakve veze s objavljenim plakatima, a posebno s plaćanje 
programa. U saopštenju predsednice Društva ove dečje manifestacije Ljiljane Gantar se navodi da je 
ime “Raspustilište” zakonom zaštićeno i da će ovaj tim zbog ovakvih zloupotreba biti prinuđen da 
se pozove na Zakon o autorskim pravima. „Ova manifestacija se organizuje u letnjem i zimskom 
periodu, a programi na kojima je do sada učestvovalo oko 170.000 dece bili su besplatni za decu. 
Novac za ovo je delom obezbeđivao grad, a delom sponzori, pa je to jedan od zaštitnih znakova 
ovih programa“ – ističe se u saopštenju. 
 S druge strane Severina Prostran – Miletić jedna od osnivača novosadske Fondacije “Deci 
na dar” rekla je da nisu imali nameru bilo kome s ovim da naude, a najmanje da nanesu štetu 
“Raspustilištu”. Ističe da su se čuli s organizatorima “Raspustilišta” i da su donekle rešili problem.  
- Čim smo saznali da je ime “Raspustilišta” zaštićeno povukli smo plakate i napravili flajere na 
kojima samo piše “Kreativni kamp u školskom dvorištu” -kaže na kraju Prostran – Miletić.  
 
16.07.2010. 
 

Roditelji odbili da dežuraju u školama 
 
 Roditelji novosadskih đaka nisu spremni, niti zainteresovani, da jedan dan godišnje budu 
dežurni sa nastavnicima u školama koje im deca pohađaju, pokazale su ankete koje su sprovele 
škole na inicijativu  gradonačelnika Igora Pavličića; pokrenute kako bi se povećala bezbednost u 
školama. U ukupno 38 osnovnih i srednjih škola, koje su dostavile podatke ankete, samo je 18 odsto 
roditelja smatralo da je dežurstvo dobra ideja, dok njih oko 14.500 (82 posto) nije bilo saglasno. 
Posmatrajući posebno osnovne i srednje škole, roditelji osnovaca su bili za pet procenata spremniji 
da na ovaj način “žrtvuju” jedan dan u godini.  
 Ankete je do sada uradilo 38 škola, dok ostalih 16 to treba da učine početkom školske 
godine. I ostala pitanja koja je sadržala anketa bukvalno su podelila mišljenja roditelja. 
 

„Elita” protiv zabrane mobilnih 
 
 Zabrana donošenja mobilnih telefona u škole podržalo je 45 odsto roditelja, dok su ostali bili 
samo za to da se ne koriste za vreme nastave. - Upotreba telefona u školama svakako je ograničena 
pravilnicima i kodeksima škola, ali moramo osigurati da se to i poštuje. Zato je važno uspostaviti 
sanckije za one koji pravilo prekrše, te nam predstoji da nađemo modalitet kojim ćemo urediti ovu 
oblast. Naravno, ovo pravilo moraju da poštuju i svi zaposleni u školama, jer su oni ti koji daju 
primer deci – rekao je za “Dnevnik” član Gradskog veća zadužen za obrazovanje Milan Đukić. 

http://www.dnevnik.rs/node/1784


 3

Ipak, nisu roditelji svih škola imali ujednačen stav prema korišćenju mobilnih telefona. Oko 
osamdeset odsto roditelja podržalo je zabranu u osnovnim školama, među kojima su, “Svetozar 
Toza Marković”, “Veljko Vlahović”, “Đura Jakšić”, “Dušan Radović”, kao i škole u Begeču i 
Futogu, dok se procenat podrške popeo na čak više od 95 odsto u OŠ “Aleksa Šantić” iz 
Stepanovićeva, “Jožef Atila” i “Ivo Lola Ribar”. Potpuno suprotna razmera zabeležena je u 
osnovnim školama kao što su “Branko Radišević”, “Sonja Marinković”, Žarko Zrenjanin” i “Đorđe 
Natošević”, u kojima je negde čak i 81 odsto roditelja protivilo zabrani nošenja moblilnih telefona 
za njihove mališane. 
 Kada je reč o srednjim školama, tu je situacija prilično ujednačna, jer je većina protiv. 
Međutim, interesantno je da u gimnazijama “Jovan Jovanović Zmaj” i “”Svetozar Marković” 
bukvalno nijedan roditelj ne smatra da treba zabraniti upotrebu mobilnih telefona. Ovakav stav 
škole obrazlažu time da su njihovi đaci i do sada bili disciplinovani, te da telefone ne koriste tokom 
nastave. 
 

Protiv školskih uniformi 
 
 Na pitanje šta misle o predlogu da se učenici na neki način uniformišu za vreme nastave, 
mišljenja roditelja su, takođe, podeljena, ali ih većina smatra da to ne bi trebalo da budu uniforme 
kao nekada; već samo neki deo garderobe, poput majice ili prsluka kojim bi se raspoznavalo koju 
školu đaci pohađaju. Pozitivan stav jesu dali, ali uz napomenu da taj izdatak ne snose sami, već da 
ga finansiraju Grad i škole.  
 
17.07.2010. 
 

Centar znanja Vojvodine  
 
 „Veoma sam srećan zbog toga što danas u Novom Sadu počinje najveći ciklus investicija u 
naučnu i tehnološku infrastrukturu u istoriji Srbije, 
potpisivanjem prvih 5,5 miliona evra za izgradnju centralne 
zgrade Univerziteta u Novom Sadu“ – rekao je ministar za 
nauku i tehnološki razvoj mr Božidar Đelić, potpisujući juče s 
predsednikom Vlade Vojvodine dr Bojanom Pajtićem i rektorom 
Univerziteta u Novom Sadu prof. dr Miroslavom Veskovićem 
Protokol o realizaciji i finansiranju projekta Centralne zgrade 
ovog univerziteta.  
 Petnaest godina nakon što su prestali radovi na izgradnji 
zgrade Rektorata Univerziteta u Novom Sadu, krenulo se u 
realizaciju i finansiranje preprojektovane Centralne zgrade UNS-a, a potpisivanje protokola 
upriličeno je gotovo na samom (bivšem i budućem) gradilištu, 
na travnjaku naspram betonskog „kostura“ zgrade rektorata u 
Univerzitetskom parku, u blizini Dunava 
 Po rečima pokrajinskog sekretara za nauku i tehnološki 
razvoj prof. dr Dragoslava Petrovića, centralna zgrada UNS-a 
nakon svog preprojektovanja, postala je zajednička zgrada 
Univerziteta i Pokrajinske vlade jer će 1.002 kvadrata na trećem 
spratu trajno koristiti ovaj resorni sekretarijat. Tamo će od leta 
2012, kada se očekuje završetak izgradnje, biti smeštene četiri 
institucije: agencije za međunarodnu saradnju i za analizu energetskog razvoja APV, saveti 
ekspertnih grupa Fonda za kapitalna ulaganja i Pokrajinska berza sekundarnih sirovina. Tako će ovo 
zdanje zapravo biti centralna zgrada za razvoj nauke, tehnologije i visokog obrazovanja Pokrajine. 
 Nakon potpisivanja protokola o finansiranju projekta centralne zgrade Univerziteta, rektor 
Vesković je rekao: „poznavajući dvojicu kopotpisnika ovog protokola, i profesionalno i lično, 

http://www.dnevnik.rs/node/2020
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siguran sam da ovo zapravo nije poklon, samo što se Univerzitet neće odužiti u novcu već u onome 
što najbolje ume: obrazovaće studente i baviti se naučnoistraživačkim radom“.  
 

U centru srasli uz mobilni 
 
 Kako li smo uopšte ranije živeli bez mobilnih telefona? Držali smo se dogovora i nismo 
imali suludu potrebu da budemo jedni drugima dostupni u svakom momentu.  Danas se osećamo 
nepotpuni bez te male sprave za koju možemo da posegnemo kad god nam je neprijatno, dosadno, 
kada čekamo, ili ignorišemo. Ove su se spravice baš ukorenile u naše živote i to potvrđuje i 
najobičnija anketa među roditeljima novosadskih školaraca. Predlog da se đacima zabrane mobilni 
u školama u startu je otpao, jer mnogo roditelja ne misli da je to dobra ideja. Interesantno je i to što 
se saživljavanje s mobilnim i mišljenje da su s njim deca sigurnija na ulici najviše očitava u svim 
srednjim srednjim školama i osnovnim u širem centru. Činjenica je da 95 odsto roditelja dece iz 
Stepanovića misli da deca ne bi trebalo da nose telefone, dok u školama „Đorđe Natošević“ i 
„Žarko Zrenjanin“ njih više od 65 odsto misli da bi deca trebalo, ali razumeju da ne bi smeli da ih 
koriste na času. Pretpostavljamo da ima roditelja koji pristanak na zabranu nisu dali, jer ne znaju 
kako da ubede decu u to a istina je i da do pre dve decenije nismo toliko morali da brinemo kako će 
nam deca stići od škole do kuće. Otuda i mišljenje da deca mobilnim mogu u nevolji uvek da se 
jave roditeljima. Od čega god branili naše najmlađe, koji god naš stav bio, s telefonima ili bez njih, 
činjenica je, nažalost, da sve više imamo od čega da ih štitimo. 
 

Ostavka i druge „grešne“ biskupinje 
  
 Glavne teme nemačke štampe su nemačke i ženske: ostavka biskupkinje Marije Jepsen i 
kritika planova ministarke za porodicu Kristine Šreder da se porodicama sa najmanjim primanjima 
oduzme deo doprinosa za roditelje. Ali, najpre o skandalu u 
evangelističkoj crkvi. Mesecima je javnost u Nemačkoj uz 
čuđenje i zgražavanje pratila otkrića seksualne zloupotrebe dece u 
Katoličkoj crkvi. Čini se da, u najmanju ruku, slične pojave nisu 
bile strane ni u sestrinskoj, Evangelističkoj crkvi. Biskupkinja 
Marija Jepsen, prva Luteranska biskupkinja u svetu, za to je 
platila ceh. Prebacuje joj se da je godinama znala da je jedan 
evangelistički pastor seksualno zlostavljao decu i da nije dovoljno 
konkretno reagovala. Sveštenik je doduše povučen iz svoje 
parohije, ali je nastavio da radi u jednom maloletničkom zatvoru, kao dušebrižnik i nastavnik 
veronauke… Osim toga, biskupkinja je najpre tvrdila da nije znala o svemu tome.    
 U komentaru minhenskog Zidojče cajtunga, između ostalog, piše: „Ovo je tužan kraj 
mandata koji je počeo kao epohalni preokret. Marija Jepsen, koja je 1992. godine postala prva 
biskupkinja Luteranske crkve, podnela je ostavku. Zato što se pogrešno ponašala u jednom 
strašnom slučaju seksualne zloupotrebe dece, i zato što je predugo odbijala da prizna da se pogrešno 
ponašala… 
 
19.07.19. 

Strani studenti i ovog leta uče srpski 

 Već tradicionalno pri Centru za srpski jezik kao strani, održaće se po 14. put Međunarodna 
letnja škola srpskog jezika, kulture i istorije, a uz pet časova lektorskih vežbi dnevno, koje drže 
profesori Univerziteta u Novom Sadu, polaznici škole imaju organizovane izlete, ekskurzije i 
druženja. Oni koji budu želeli, moći će da nauče i ovdašnje folklorne igre i pesme. Cilj ove škole je 
popularizacija i širenje učenja srpskog jezika, srpske književnosti, ali i promocija domaće kulture i 
istorije izvan granica Srbije.   
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 S obzirom na nivo znanja polaznici će biti 
raspoređeni na niži ili viši početni nivo, niži ili 
viši srednji nivo ili pak na visoki (C1 i C2). U 
zavisnosti od posebnih interesovanja studenata, 
organizuju se i posebni kursevi i radionice iz 
srpskog jezika, srpske književnosti, nacionalne 
istorije, političke sociologije, ekonomije i 
narodnih pesama i igara u Kulturno-umetničkom 
društvu „Sonja Marinković”. Kursevi, predavanja i radionice organizuju se u drugoj i trećoj nedelji 
Škole, a osim folklora, svi sadržaji se odvijaju na srpskom jeziku.  Polaznici su podeljeni u male 
grupe, do osam studenata. Po završetku kursa polaže se pismeni i usmeni ispit, a svaki polaznik koji 
ispuni sve zahteve programa Škole i položi završni ispit stiče potvrdu o znanju srpskog jezika. 
Položen ispit studentima donosi pet ECTS bodova koje mogu preneti na svoje univerzitete.  
 Ukupna cena Škole srpskog jezika je 800 evra u dinarskoj protivvrednosti, a uz predavanja i 
vannastavne aktivnosti, u cenu je uračunat i smeštaj u novim studentskim domovima A i B kao i 
doručak i ručak u studentskom restoranu.  
 

Novi Sad prvi uzima evropske pare za razvoj obrazovanja 

 Univerzitet u Novom Sadu će 2012. godine dobiti sedište dostojno ove institucije, a radovi 
na izgradnji Centralne zgrade Rektorata bi, nakon 15 
godina pauze, trebalo da počnu već u septembru. Novi 
Sad je sa ovim projektom prvi korisnik sredstava 
Evropske investicione banke odobrenih za investicije 
u nauku i tehnološki razvoj.  Protokol o realizaciji i 
finansiranju projekta izgradnje centralne zgrade 
Univerziteta potpisali su ministar za nauku Božidar 
Đelić, predsednik Upravnog odbora Fonda za 
kapitalna ulaganja Vojvodine Bojan Pajtić i rektor Miroslav Vesković. Iz pokrajinske kase 
izdvojeno je milion i po, a iz republičke četiri miliona evra.  -Univerzitet ima pripremljene sve 
projekte tako da tender može da se raspiše. Očekujem da će zgrada biti useljena 18 meseci nakon 
početka radova - rekao je Vesković.          
 Prema uveravanjima ministra Đelića, Novi Sad može da računa na novčanu podršku iz 
fonda EIB i za druge investicije.  - Pokazalo se da su Novosađani najažurniji i da su imali spreman 
dobar projekat, lokaciju i sve ostale uslove i, evo, prvi su i dobili novac za radove. Razmatraju se i 
investicije u izgradnju i razvoj Tehnološko-informacionog inkubatora u Novom Sadu, unapređenje 
kapaciteta Poljoprivrednog fakulteta, Instituta za prehrambene tehnologije i Instituta za ratarstvo i 
povrtarstvo. Tehnološki park je ušao u okvir projekata za koje će biti izdvojena sredstva i na jesen 
će se znati koliko će novca biti opredeljeno - rekao je Đelić. 

20.07.2010. 

Mesta  za još 1.629 brucoša 

 Nakon upravo završenog prvog konkursnog roka za upis na Novosadskom univerzitetu, za 
buduće brucoše ukupno je ostalo 1.629 mesta na svim 
fakultetima i studijskim grupama...  
 Najviše mesta, doduše na samofinansiranju, ostalo je 
na Ekonomskom fakultetu, Fakultetu tehničkih nauka i 
Filozofskom fakultetu. Svi koji se odluče da u septembru 
konkurišu za studije ekonomije, imaće priliku da se „bore” 
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za jedno od 354 mesta za koje sami plaćaju školarinu. Za razliku od prošle godine, kada je 
prednjačio po broju slobodnih mesta za drugi upisni rok, na Poljoprivrednom fakultetu ostalo je 
svega 15 budžetskih pozicija, uz 99 samofinansirajućih mesta. Građevinski i Tehnički fakultet 
„Mihajlo Pupin” u Zrenjaninu upisali su tek polovinu od planiranog broja studenata, tako da je na 
građevini ostalo upražnjeno 75 mesta, i to čak 51 budžetska pozicija, dok taj broj u Zrenjaninu 
iznosi 41, od ukupno 148 slobodnih mesta.  Na Prirodno-matematičkom fakultetu upražnjeno je još 
svega 118 mesta na listi, od toga 15 budžetskih i 103 za studente koji se školuju o sopstvenom 
trošku. Interesantno je da će na Fakultetu tehničkih nauka, koji ima ubedljivo najviše katedri i 
smerova, u septembru moći da se prijavi 215 budućih brucoša za samofinansiranje. Taj broj deluje 
veliki, ali uzimajući u obzir da je FTN planirao da upiše čak 1.750 brucoša, 215 budućih studenata i 
nije neka „stavka” u odnosu na druge fakultete, poput Pedagoškog fakulteta gde je od planiranih 
235 mesta, ostalo dve budžetske i 64 samofinansirajuće pozicije za brucoše. Isti je slučaj i sa 
Učiteljskim fakultetom na mađarskom nastavnom jeziku na kojem je od 55 planiranih, ostalo 12 
slobodnih mesta, tri na budžetu i devet samofinansirajućih. Poseban problem javio se na 
Medicinskom fakultetu koji za određene smerove nije ni raspisao konkurs, jer su čekali akreditaciju, 
tako da će prvi upisni rok za pojedine studijske programe imati tek u septembru.  
 

Upisano preko 70 odsto brucoša 
 

 U odnosu na planiranih 8.590 brucoša, u prvom konkursnom roku upisano je preko 70 
odsto. Upisna groznica se nastavlja već prvog dana septembra, kada će kandidati ponovo podnositi 
dokumente i polagati prijemne ispite, a sve dodatne informacije mogu se naći na sajtu Univerziteta 
u Novom Sadu www.uns.ac.rs, u sekciji „Upis”, ili na sajtovima svih fakulteta pojedinačno, do čijih 
adresa možete doći isto preko sajta Univerziteta.  
 

Maturanti dopingovani pivom skaču s mosta 
 
 Skakanjem s Malog mosta i brčkanjem u jezeru kraj Kulturnog centra, razdragani, i neretko 
pivom dopingovani maturanti, nekako uvek najave početak kupališne sezone u zrenjaninskoj varoši. 
Zatim se, kroz nekoliko dana, zajedno s ostalim sugrađanima presele na 
ovdašnja letovališta – Peskaru i izletište na Tisi. Najpopularnije gradsko 
kupalište, od milja već prozvano banatskom Kopakabanom, Peskara je i 
ovog leta okupila ogroman broj kupača koji spas od saharskih vrućina 
tu traže.  Za razliku od novosadskog Štranda, za koje se traže i plaćene 
ulaznice, Zrenjaninci mogu potpuno besplatno letovati na Peskari. 
Doduše, nije isto plivati u Dunavu i veštački stvorenom jezeru, al’ i 
nema se baš nekog posebnog izbora. Ljubitelji rečne vode zapute se 
podalje, na Tisu. Međutim, ove godine, usled oblnih padavina i 
izlivanja reke, obala je poplavljena i nije uređena na vreme. A samo sećanja najstarijih varošana i 
izbledele fotografije svedoče o tome kako se nekada rashlađivalo tokom letnjih pripeka. Grad je 
ranije živeo na Begeju. Kupališta na ovom mirnom i čistom vodotoku bila su kultna mesta, tako da 
se na reci odvijao čitav jedan sportski i društveni život. Od toga je danas ostalo samo maturantsko 
kupanje svršenih srednjoškolaca i bajata i jalova najava mesnih čelnika da će u neposrednoj blizini 
gradskog jezera, nastalog presecanjem Begeja, biti izgrađeno jedno od najmodernijih kupališta. 
Umesto toga, meštani su dobili baru.   
 

Snimali seks između trojice maloletnika 
 
 Kikindska policija uhapsila je i s krivičnom prijavom privela istražnom sudiji zrenjaninskog 
Višeg suda maloletnog Ž. Š. (17) iz Kikinde, S. J. (21) iz Iđoša i B. B. (19) i V. K. (19) iz Mokrina, 
zbog sumnje da su pre dve godine počinili više krivičnih dela prinude, protivpravnog lišenja 
slobode, neovlašćenog fotografisanja i nanošenja lakih telesnih povreda na štetu trojice maloletnika. 

http://www.uns.ac.rs/
http://www.dnevnik.rs/node/2238
http://www.dnevnik.rs/node/2269


 7

Takođe, podneta je krivična prijava i protiv maloletnog S. K. (17) iz Mokrina.  Osumnjičeni su, u 
vreme dok su boravili u Domu srednjoškolskih učenika „Angelina 
Kojić Gina“ u Zrenjaninu, uz upotrebu fizičke snage i pretnjama 
prinudili trojcu oštećenih maloletnika na nedolično seksualno 
ponašanje. Tom prilikom su ih fotografisali mobilnim telefonima i 
slike pokazivali drugim osobama. U saopštenju kikindske policije se 
navodi da je istražni sudija Goran Zec, nakon saslušanja, odredio 
pritvor do 30 dana malodobnom Ž. Š., i B. B. i V. K.  
Mada juče nije precizirano o kakvim se tačno seksualnim perverzijama radi, “Dnevnik” nezvanično 
saznaje da su osumnjičeni, u vreme dok su bili maloletni, navodno terali trojicu oštećenih da se 
skidaju, masturbiraju i oralno se zadovoljavaju, a sve to su snimali mobilnim telefonima. Po 
nezvaničnim saznanjima, oni su pred istražnim sudijom priznali izvršenje krivičnih dela, a u dalji 
sudski postupak protiv njih biće uključeni i radnici Centra za socijalni rad iz Kikinde. Inače, o ovom 
slučaju nadležni organi su saznali od porodica oštećenih. Maltretirani dečaci do sada su prećutkivali 
šta im se desilo 2008. godine iz straha od osvete privedenih nasilnika.  
 Direktor internata “Angelina Kojić Gina” Goran Petković izjavio je juče za “Dnevnik” da u 
ovoj ustanovi nije ustanovljeno da je bilo seksualnog uznemiravanja.  – Što se tiče Ž. Š. i B. B., oni 
su dom napustili još u novembru 2008. godine. Nisu kod nas bili ni mesec i po dana. Kod njih su 
konstatovani elementi problematičnog ponašanja, narušavanja kućnog reda, a izazivali su i tuče u 
školi, što je rezultiralo njihovim izbacivanjem iz internata – kazao je Petković, i potvrdio da su Ž. Š. 
i B. B. učenici Specijalne osnovne i srednje škole “9. maj” u Zrenjaninu, koju, osim dece ometene u 
razvoju, pohađaju i đaci iz socijalno ugroženih, uglavnom romskih porodica.  Petković je potvrdio 
da su inspektori kikindske policije bili u domu i da su povodom ovog slučaja razgovarali s 
vaspitačima, medicinskom sestrom i drugim osobljem.  
 
21.07.2010.  
 

Početak bez štrajka 
 
 Ministar prosvete Žarko Obradović izjavio je danas da očekuje početak nove školske godine 
bez štrajka prosvetnih radnika i pozvao reprezentativne sindikate da svoje zahteve usklade sa 
ekonomskim mogućnostima zemlje. "Polovinom avgusta 
ministarka finansija Diana Dragutinović i ja razgovaraćemo sa 
predstavnicima sindikata. Očekujem da će, kao i dve prethodne, 
naredna školska godina početi bez štrajka", kazao je Obradović. 
On je rekao i da je Sindikat obrazovanja Srbije na razgovorima 
pre 10 dana zatražio da se prosvetnim radnicima ne isplati 
jednokratna pomoć od 5.000 dinara, već da se ta sredstva 
uračunaju u strukturu njihovih zarada. "Takav zahtev u ovom 
trenutku nije moguć pošto se kosi sa dogovorom koji imamo sa 
MMF-om", precizirao je Obradović. On je ipak dodao da prosvetni radnici zaslužuju veće plate, ali 
da u skladu sa ekonomskim mogućnostima zemlje moraju da dele sudbinu ostalih građana Srbije. 

Na listi za vrtiće oko 2.000 mališana 

 Za upis dece u vrtiće „Radosnog detinjstva” do juče je podneto oko 2.000 prijava od 
raspisivanja konkursa. Prijave se podnose u Upravnoj zgradi „Radosnog detinjstva” koja se nalazi u 
Ulici Pavla Simića, svakog radnog dana od 8 do 17 sati, kao i subotom do 14 sati. 

 „Košnica prijateljstva šesti put 
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 Osim dece iz Dečjeg sela u Sremskoj Kamenici, 
ove godine u gostima u Novom Sadu su i deca bez jednog 
ili oba roditelja sa Kosova i iz Bosne i Hercegovine. Kamp 
ove godine traje do nedelje, 25. jula, a u njegov rad su 
uključeni studenti sa Fakulteta za sport i fizičko 
vaspitanje, Prirodno-matematičkog fakulteta, Društvo 
studenata biologije „Josif Pančić” iz Novog Sada i 
organizacija „Kuća plamena mira” iz Tuzle. Nedelju dana ranije došlo je i osam međunarodnih 
volontera, koji su pripremili kamp za pedesetak dece koja dolaze sa Kosova iz Štrpca, bosanske 
Gračanice i Dečjeg sela u Sremskoj Kamenici.  Druženje organizuje Udruženje građana „Košnica”, 
a portparolka te organizacije Vanja Đurić kaže da kamp ima za cilj smanjenje društvene 
isključenosti dece i omladine bez roditeljskog staranja.  - Kroz druženje i učenje korisnih stvari, 
deca stiču nove životne veštine i samopouzdanje, koje je kod njih nedovoljno razvijeno - objašnjava 
Đurićeva.  Prema njenim rečima, ciljevi ovogodišnjeg kampa su sportsko-rekreativno obrazovanje 
dece osnovnoškolskog uzrasta, sticanje sportskih veština i upoznavanje sa osnovama ekologije.  
 Jedan od volontera Diego Gomez iz Španije kaže da je prezadovoljan kampom, u koji je 
došao preko Volonterskog centra Vojvodine.   

Sirija zabranila nošenje nikaba na univerzitetima  
 Sirijsko ministarstvo prosvete uvelo je zabranu nošenja nikaba, vela koji prekriva lice, na 
državnim i privatnim univerzitetima. Jedan neimenovani zvaničnik iz 
ovog ministarstva kazao je da ova zabrana ima za cilj da zaštiti 
sekularni identitet Sirije, javio je AP. Ova zemlja nije uvela zabranu 
nošenja marame, koju nose mnoge Sirijke.  Sirija je odluku o zabrani 
nošenja nikaba, što na arapskom znači maska, donela u trenutku kada 
slične zabrane u Evropi nailaze na oštre kritike zbog diskriminacije 
muslimana.  
 Nošenje nikaba u Siriji nije toliko rasprostranjeno, ali je u poslednje vreme postalo češće. 
Lokalni mediji su izvestili da je prošlog meseca više stotina predavača iz osnovnih škola koji nose 
nikab premešteno na poslove u administraciji.  
 

Pap predsednik VANU 
 
 Akademik Endre Pap jednoglasno je izabran za predsednika Vojvođanske akademije nauka i 
umetnosti na jučerašnjoj 36. sednici skupštine te institucije.  Uz Papa, na 
funkciju generalnog sekretara izabran je Branimir Gudurić, Jožef Salmu za 
sekretara Odeljenja društvenih nauka i umetnosti, kao i Srbislav Denčić za 
sekretara Odeljenja prirodnih i tehničkih nauka. 
 Na narednoj sednici koja se održava sutra biće izabrani dopisni, 
redovni, inostrani i počasni članovi od ukupno 33 prijavljena kandidata. 
 

Crnogorski jezik u Vrbasu 
 
 Udruženje Crnogoraca Srbije "Krstaš" pozvalo je crnogorsko ministarstvo prosvjete i nauke 
da pomogne realizaciju zahteva za uvođenje crnogorskog jezika u 
službenu upotrebu u Srbiji, odnosno u vojvođanskim opštinama 
gde za to postoje uslovi. Predsednik udruženja Nenad Stevović je 
kazao da u vojvođanskim opštinama Vrbas, Kula i Mali Iđoš po 
popisu iz 2002. crnogorska zajednica čini više od 15 odsto 
stanovništva. To po važećim zakonskim regulativama omogućava 
da crnogorski jezik bude jedan od službenih jezika u tim opštinama, 
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prenosi crnogorski portal Analitika vest agencije Mina. 
 
22.07.2010. 
 

Sportski teren stigao i u Futog 
 
 Ministarka za sport i omladinu Snežana Samardžić-Marković i zamenik gradonačelnika Saša 
Igić otvorili su juče u Futogu, u sklopu Sportskog centra OFK "Futog", teren sa veštačkom travom 

na kome će mališani, besplatno, imati priliku da igraju fudbal, 
odbojku, košarku i rukomet i tako kvalitetno iskoriste slobodno 
vreme. Ovaj projekat je odrađen u saradnji Ministarstva za sport 
Republike Srbije, nacionalnog fudbalskog saveza i Vlade Kraljevine 
Norveške, a realizovan je u 52 opštine širom zemlje. Akcija treba da 
pruži mogućnost mladima da se bave raznim sportovima, kao i da se 
mališani okupljaju i druže na mestima koja su bezbedna. - Ovaj mini 
teren ispunjava sve uslove za promovisanje sporta, takmičenja i 
redovnu fizičku aktivnost. Projekti usmereni prema mladima 

pokazuju da se posebna pažnja treba posvetiti naraštajima koji dolaze, kroz sve segmente 
društvenog života. Ulaganjem u sadržaje, poput ovakvih terena, šalje se poruka mladim generacijam 
da se borbenost, naporan rad i fer plej na kraju višestruko isplate. Zbog toga će Novi Sad aktivno 
nastaviti da radi na unapređenju uslova za treniranje i bavljenje sportom - rekao je Igić. Ministarka 
Snežana Samardžić-Marković kazala je da je na ideju da ovakve terene dobije i Srbija došla kada je 
bila u poseti norveškom ministru sporta. - Tada su me odveli da vidim kako se tamošnja deca igraju 
na sličnom terenu. Bio je januar, okolo je bilo brdo snega, ali teren je bio rasčišćen i izgledao je kao 
ovaj sada. To znači da oni mogu da se koriste gotovo u svim vremenskim uslovima, i tada sam 
kazala da bih volela da i deca u Srbiji imaju ovakve terene. Norveški ministar se složio s tim i 
zajedno smo sakupili milion i po evra da bismo 52 terena rasporedili po našoj zemlji. Od ukupnog 
broja terena, samo se tri nalaze u Beogradu i to je jako važno, jer želimo da sva deca u našoj zemlji 
imaju iste uslove za igranje i treniranje - istakla je ministarka. 
 

Puna košnica dece u Begeču 
 
 Sportsko-ekološki kamp ''Košnica prijateljstva 2010'' održava se šesti put, u Parku prirode 
Begečka jama, gde su, osim dece iz Dečijeg sela u Sremskoj Kamenici, ove godine u gostima u 
Novom Sadu i deca bez jednog ili oba roditelja sa Kosova i iz 
Bosne i Hercegovine.  Kamp ove godine traje do nedelje, 25. 
jula, a u njegov rad su uključeni studenti sa Fakulteta za sport i 
fizičko vaspitanje, Prirodno-matematičkog fakulteta, Društvo 
studenata biologije "Josif Pančić" iz Novog Sada i organizacija 
''Kuća plamena mira'' iz Tuzle. Nedelju dana ranije, došlo je i 
osam međunarodnih volontera, koji su pripremili kamp za 
pedesetak dece koja dolaze sa Kosova iz Štrpca, bosanske 
Gračanice i Dečijeg sela u Sremskoj Kamenici. Druženje 
organizuje Udruženje građana ''Košnica'', a portparolka te organizacije Vanja Đurić kaže da kamp 
ima za cilj smanjenje društvene isključenosti dece i omladine bez roditeljskog staranja. ''Kroz 
druženje i učenje korisnih stvari, deca stiču nove životne veštine i samopouzdanje, koje je kod njih 
nedovoljno razvijeno'', objašnjava Đurićeva. Prema njenim rečima, ciljevi ovogodišnjeg kampa su 
sportsko-rekreativno obrazovanje dece osnovnoškolskog uzrasta, sticanje sportskih veština i 
upoznavanje sa osnovama ekologije. 
 

Dečiji pozorišni festival 
 

http://www.dnevnik.rs/node/2418
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 Ovo je treća godina zaredom da se u ovo je već treća godina da se u okviru sportsko-
ekološkog kampa organizuje i Dečiji pozorišni festival. U petak i subotu, 23. i 24. jula, na bini na 
otvorenom prostoru će biti izvedene četiri pozorišne predstave. Jednu će raditi deca iz kampa, a 
preostale tri novosadske nevladine organizacije. U slučaju lošeg vremena, festival će se održati u 
Kulturnom centru u Begeču. 
 
23.07.2010. 

Umetničke radionice za mlade 

 Iz Kamernog pozorišta muzike Ogledalo pozivaju sve kojima je dosadno tokom raspusta da 
se uključe u pozorišne, literarne, slikarske i druge programe koje su pripremili za mlade.  Prvi 
ciklus radionica koje počinju danas nazvan je „Nauka i umetnost” u okviru kog će se polaznici 
baviti istraživačkim radom, povezujući naučne činjenice sa svakodnevnim životom, programirajući 
budućnost i izražavajući se kroz slikarske tehnike. Ove radionice namenjene su mladima od 12 do 
15 godina, a odvijaće se svakog petka i ponedeljka od 10.30 sati.  Takođe, za srednjoškolce i 
studente u ponedeljak u 19 sati startuje i dobro poznati letnji ciklus Pozorišnih radionica. Detaljne 
informacije o radionicama i drugim programima kreativnog druženja za različite uzraste mogu se 
dobiti putem telefona 021/528-793 i 065/652-5846. 

Novi  članovi VANU 
 
 Vojvođanska akademija nauka i umetnosti je na jučerašnjoj izbornoj skupštini izabrala nove 
redovne, dopisne, inostrane i počasne članove, a ovo su, nakon 
reosnivanja VANU 2004. godine,  bili drugi izbori za nove 
članove. Ukupno, u svim kategorijama, bilo je čak 44 kandidata, 
od kojih je 39  imalo i podršku Akademijinih odeljenja. Za izbor 
dopisnih članova glasalo je svih 15 članova VANU (tri redovna i 
12 dopisnih), dok su redovne, inostrane i počasne članove birali 
samo redovni članovi.     
 Dopisni članovi VANU postali su: prof. dr Jovan 
Komšić, sociolog i politikolog, Mladen Markov, književnik, 
prof. dr Svetozar Nićin, hirurg i Miroslav Štatkić, kompozitor. 
Jovan Komšić, doktor političkih nauka, redovni je profesor Ekonomskog fakulteta u Subotici, u 
bogatoj profesionalnoj karijeri, pored naučnoistraživačkog i pedagoškog rada, bavio se i 
novinarstvom i publicistikom. Pisac Mladen Markov podjednako je uspešan (i nagrađivan) i kao 
pripovedač i kao romansijer, dobitnik je NIN-ove nagrade za roman „Ukop oca“. „Njegova dela 
opisuju tragična vremena iz istorije našeg naroda, kao što je rat kroz koji se prelamaju sudbine 
pojedinaca u prozi u kojoj provejava ideja da zlo, ipak, treba prevladati dobrim.“ Dr Svetozar Nićin, 
redovni profesor Medicinskog fakulteta u Novom Sadu, izvanredan je kardiotorakalni hirurg, iza 
kojeg je više od 5.000 samostalnih operacija, asistirao je u 3.500 i obavio još više od 400 drugih 
hirurških intervencija. U poslednjih 20 godina radio je na Klinici za kardiovaskularnu hirurgiju u 
Sremskoj Kamenici, gde je sad predsednik Stručnog saveta IK VBV-a. Kompozitor i redovni 
profesor Akademije umetnosti u Novom Sadu Miroslav Štatkić za 39 godina umetničkog rada 
napisao je više od 300 kompozicija – oko 70 simfonijskih dela, veliki broj kamernih, solističkih, 
vokalnih, vokalno-instrumentalnih, elektroakustičkih, multimedijalnih i scenskih dela. Dobitnik je 
više umetničkih i društvenih priznanja i nagrada, među kojima i Oktobarske nagrade Novog Sada 
1998. 
 Jučerašnjim izborom, u red akademika, odnosno redovnih članova VANU, uvedeni su njeni 
dosadašnji dopisni članovi: profesori, doktori nauka Lajoš Genc, Ferenc Gal, Branimir Gudurić, 
Milorad Miloradov, Jožef Salma i, posthumno, Bratislav Tošić. Za inostrane članove izbrani su: dr 
Ivan Damjanov, redovni profesor Medicinskog fakulteta Univerziteta Kanzas Siti i dopisni član 

http://www.dnevnik.rs/node/2543
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HAZU, dr Roman Kališan, redovni profesor Farmaceutskog fakulteta u Gdanjsku i dopisni član 
Poljske akademije nauka, i akademik Boško Kućanski, redovni član ANUBiH. Počasni članovi 
VANU postali su dr Vilhelm Brauneder, redovni profesor Pravnog fakulteta Univerziteta u Beču i 
dr Radko Mesjar, redovni profesor Građevinskog fakulteta Slovačkog tehnološkog univerziteta u 
Bratislavi. 
 

Direktor ipak Dragoljub Badrljica 
 
 Pokrajinski sekretarijat za obrazovanje doneo je konačnu odluku da novi direktor Osnovne 
škole „Vasa Stajić” u Mokrinu bude profesor Dragoljub Badrljica. On će na dužnost stupiti 7. 
avgusta, a odluku da je imenovan dobio je od Školskog odbora. Konkurs za izbor direktora raspisan 
je jer dosadašnjem direktoru Miroslavu Stojanovu 6. avgusta ističe mandat Ovo je ujedno i epilog 

priče započete krajem juna, kada su zbog odluke Školskog 
odbora, da se za novog direktora imenuje profesor Dragoljub 
Badrljica, zaposleni u školi stupili u generalni štrajk. Naime, za 
mesto direktora kandidovale su se četiri osobe, s tim što je 
Nastavničko veće svoju podršku dalo učiteljici Marijani Rakin, a 
Školski odbor prednost je dao Dragoljubu Badrljici. To je 
izazuvalo revolt zaposlenih koji su potpuno obustavili rad, a 
učenike poslali kući. Štrajk je podražala i Unija sindikata 

prosvetnih radnika Srbije i Vojvodine. U tom periodu mogle su se čuti i priče da je Školski odbor 
ucenjen i da je profesor Dragoljub Badrljica, koji se inače nalazi na evidenciji filijale Nacionalne 
službe za zapošljavanje, odabran kao član Demokratske stranke, iako su mu ostale još dve godine 
do penzije. 
 -Ne želim da ulazim u bilo kakve rasprave – rekao je profesor Dragoljub Badrljica, nakon 
što je dobio odluku o tome da je imenovan za direktora. – Odluka Školskog odbora je u skladu sa 
zakonom. Kao i svaki građanin i ja imam pravo da konkurišem. Bez obzira na nečije zadovoljstvo 
ili nezadovoljstvo, zakon se mora poštovati. Ovom poslu pristupiću ozbiljno ni trudiću se da ga 
obavljam najbolje što znam. 
 Školski odbor sastaće se sa novim direktorom 6. avgusta, a 7. avgusta biće i primopredaja 
dužnosti između bivšeg i novog direktora Osnovne škole „Vasa Stajić” u Mokrinu. 
 
24.07.2010. 
 

Za septembar ostalo 1.689 mesta 
 
 U prvom roku upisa studenata u prvu godinu osnovnih strukovnih, osnovnih akademskih i 
integrisanih studija u 2010/11. na 14 fakulteta Univerziteta u Novom Sadu upisalo se ukupno 6.932 
studenta, od kojih 4.345  na teret budžeta, a 2.587 plaća školarinu. Za drugi krug upisa, koji počinje 
1. septembra, ostalo je ukupno 1.689 mesta, od čega samo 314 budžetskih, dok su sva ostala 
namenjena samofinansirajućim brucošima, a školarine su, zavisno od fakulteta, odnosno studijskog 
programa, od 50.000 dinara do 218.900 (koliko koštaju samo osnovne strukovne studije optometrije 
na PMF-u). Slobodnih mesta ima na svim fakultetima (ali nemaju svi i budžetskih mesta) i svi će 
organizovati drugi upisni rok, ali su retki oni gde je preostalo indeksa za sve studijske programe. 
 

Druga  šansa  
 
 Već tradicionalno, Medicinski fakultet je u junsko-julskom roku popunio sva mesta na 
integrisanim studijama medicine, stomatologije i farmacije, ali i na akademskim i osnovnim 
strukovnim studijama zdravstvene nege. Podeljen je ukupno 451 indeks (352 budžetskim 
studentima). Ipak, ovde će biti septembarskog upisa jer se svake godine jedino u tom roku može 
konkurisati za upis na studije medicine, stomatologije i farmacije na engleskom jeziku, gde ima 
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ukupno 60 samofinansirajućih mesta (po 20 na svakom programu). Takođe, jedino u ovom roku 
organizuje se upis na tri upravo akreditovana programa osnovnih akademskih studija gde će biti 
ukupno 117 mesta (65 na budžetu). To su programi: medicinske rehabilitacije (fizioterapija), gde se 
može upisati 45 studenata (25 na budžetu); specijalne rehabilitacije, koji ima dva modula – bolesti 
zavisnosti i višestruka ometenost i invalidnost – i na oba ima po 24 mesta, od kojih je po 15 
budžetskih; specijalne edukacije (defektologije) s 24 mesta (deset budžetskih). 
 Građevinski fakultet u Subotici upisao je samo 69 brucoša, sve na teret budžeta, a ima 75 
slobodnih mesta (od čega 51 budžetsko) za drugi krug upisa. Tehnički fakultet „Mihajlo Pupin“ u 
Zrenjaninu u prvu godinu studija upisao je 229 studenata (154 na budžet), a u septembru može da 
primi još 148 (41 na budžet), i to na svim programima. Pedagoški fakultet u Somboru popunio je 
169 mesta (113 budžetskih) i ima još 66 (dva na budžetu) za drugi krug upisa. Učiteljski fakultet na 
mađarskom nastavnom jeziku u Subotici upisao je 44 brucoša (33 na teret budžeta), a u septembru 
može da primi još 12 (tri na budžet). 
 

Počast za petice 
 
 Svečanom sednicom Skupštine opštine otpočela je proslava Dana opštine Čoka. U prisustvu 
delegacije bratskih opština Soko Banja i Arilja, kao i rumunskog grada 
Dete, delegacija potiskih  opština, Subotice i Kikinde, predstavnika 
javnog života čokanske opštine i gostiju, svečane besede odrali su 
predsednik opštine dr Predrag Mijić i predsednik SO Čaba Pinter.  
 Po tradiciji priznanja su odata učenicima osnovnih škola koji su 
tokom školovanja imali samo petice i poneli Vukove diplome. Njima su 
predsednici opštine SO dr Predrag Mijić i Čaba Pinter i načelnica Odeljenja za društvene delatnosti 
Marija Palatinuš SO Čoka uručili poklone.  Poklone su dobili nosioci Vukove diplome iz Osnovne 
škole „Jovan Popović“ iz Čoke Miljana Nadrljanski, Borislav Milovanović, Dejan Čanadi, Saša 
Dumnić, Levente Čipak, Gita Ruža, Julija Kado, Tamaš Hudak, Balaž Mesaroš, Brigita Bognar, 
Stefan Tatić i Stanislava Petrov, iz Osnovne škole „Servo Mihalj” iz Padeja Marko Bojin, Stefana 
Radić i Andrea Fazekaš i iz Osnovne škole „Dr Tihomir Ostojić” iz Ostojićeva Jelena Badža, 
Marija Baukov, Mirjana Grubić, Marko Mijić i Atila Đember.  
 

Četvrti kamp tolerancije 
 
 Na trgu u Bačkoj Topoli sutra u 20 i 30, svečano će biti otvoren četvrti Kamp tolerancije 
mladih podunavskih regija i gradova, pod sloganom "Uhvati ritam Dunava". Svečanosti će 
prisustvovati predstavnici pokrajinskih i republičkih vlasti, podunavskih regiona i gradova, 
ambasada i evropskih institucija. Tokom šestodnevnog programa, koji sadrži edukacije, kreativne 
radionice i zabavni program, u Kampu tolerancije učestvovaće oko 150 mladih iz devet 
zemalja.Otvaranju će prisustvati ministar policije, ivica Dačić, kao i pokrajinski sekretar za 
obrazovanje Zoltan Egereši. 
 
25.07.2010. 
 

Deci ukinuto plivanje 
 
 Hrvatski parlament (Sabor) je deci drugog i trećeg razreda 
osnovne škole ukinuo plivanje. Nakon prošlogodišnjeg ukidanja 
besplatnih udžbenika, prevoza i domova, na red je došlo i plivanje.  
Sabor je ovog leta izbrisao, izmenama i dopunama Državnog pedagoškog 
standarda osnovnoškolskog sustava obrazovanja član 40.  Tim članom 
bilo je definisano da je škola u vreme osnovnoškolskog obrazovanja 
dužna omogućiti svim učenicima obuku plivanja.  Program obuke 
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propisivalo je ministarstvo, a obuka plivanja provodila se tokom drugog ili trećeg razreda osnovne 
škole.  Program je trajao minimalno 20 sati, a izvodio se u grupama s najviše 12 učenika. Učitelji 
plivanja su bili treneri na bazenima, a sve je organizovala škola. Uz to, u najnovijem brisanju 
programa ukinuta je i obuka vožnje biciklom, pišu „24sata“.  Predsednik Udruge ravnatelja 
osnovnih škola (aktiva direktora) Nikica Mihaljević kaže da je „ukidanje obuke plivanja apsurdna 
odluka koja nikako nije dobra“.   
 

Čitanje sa hartije zastarelo! 
 
 Stručnjaci širom sveta slažu se da nivo jezičke, književne i humanističke kulture stalno 
opada. Sa druge strane, informatičke tehnologije su do neslućenih razmera promenile ljudsku 
svakodnevicu, pa i  jezik. Kompjuteri su višestruko ubrzali 
komuniciranje, kao i mobilna telefonija. Stiče se utisak da je danas 
malo kom stalo do bogatstva i čistote jezika, sem naučno-
obrazovnim institucijama koje o tome brinu po dužnosti. 
Akademik Ivan Klajn (1937) ceo svoj život posvetio je jeziku. I 
kao profesor univerziteta i kao naučnik, prevodilac, autor 
dvadesetak lingvističkih knjiga i bezbroj novinskih tekstova iz 
popularne lingvistike koje piše od polovine sedamdesetih godina 
prošlog veka. Ni najtiražniji domaći književnici ne mogu da se 
pohvale naslovom koji je štampan u deset izdanja (a u pripremi je jedanaesto), kao Klajnov “Rečnik 
jezičkih nedoumica”(izdavač je novosadski “Prometej”). I za maternji kao i za strane jezike, nema 
bolje vežbe nego kad po nekoliko sati na dan čitate ono što vas zanima, kaže profesor Klajn. Ali, ko 
to danas čini? – Moja generacija verovatno je poslednja koja se seća kako nam je u mladosti glavna 
zabava bila čitanje – kaže naš sagovornik. – Nije još bilo televizije, kompjuteri nisu postojali. Danas 
mnogo mladih ljudi smatraju da je smešno i zastarelo čitati bilo šta na hartiji. Oni čitaju na 
monitoru, a tamo svaki minut-dva „kliknu“ na miša i prelaze na nešto drugo. Na vebsajtovima, 
blogovima i forumima svako može da objavi što god mu je volja, to ne mora da bude ni pametno, a 
kamoli jezički lepo i pravilno. Pisanje pisama nekad je bila posebna veština, znamo da su u 18. veku 
čitavi romani pisani u „epistolarnom“ obliku, a prepisku mnogih velikih ljudi i čitamo diveći se 
njihovom stilu i jeziku. Danas se, međutim, mnogi, inače pismeni ljudi, ne potrude čak ni da isprave 
daktilografske greške u svom „mejlu“ od nekoliko rečenica, znajući da će primalac da ga pročita pa 
da obriše. 
 
26.07.2010. 

Za Vojvođane tolerancija je lifestyle 

 Tokom prvog dana Kampa tolerancije mladih podunavskih gradova i regija, koji je sinoć 
svečano otvoren u Bačkoj Topoli, o evropskom identitetu i načinu života u višenacionalnim 
sredinama sa učesnicima Kampa razgovarali su pokrajinski 
sekretar za propise, upravu i nacionalne manjine Deli Andor i 
studentkinja Kembridž univerziteta u Londonu Žoka Kocan. 
Pozdravljajući oko 200 mladih učesnika Kampa iz Nemačke, 
Austrije, Slovačke, Mađarske, Rumunije, Bugarske, Ukrajine, 
Hrvatske, Bosne i Hercegovine i Srbije, Deli je naglasio da je 
Vojvodina zbog svoje multinacionalnosti, multikulturalnosti i 
višejezičnosti primer tolerancije i suživota u praksi.  «Za ljude u 
Vojvodini tolerancija je svakodnevica i «lifestyle». Programima 
tolerancije koje pokrajinska vlada godinama unazad sprovodi, nastojimo da kroz sportske, kulturne i 
druge edukativne sadržaje mladi spoznaju da je život u višenacionalnim i multikulturalnim 
sredinama velika prednost i bogatstvo», naglasio je Deli. On je dodao i da je višejezičnost prilika za 

http://www.dnevnik.rs/node/2714
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upoznavanje i drugih kultura, te da  učenjem jezika svojih komšija «ne činimo uslugu njima, nego 
sebi». Studentkinja Kembridž univerziteta Žoka Kocan razgovarala je sa mladima o evropskom 
identitetu, kao i značaju poštovanja i uvažavanja drugačijih kulturnih, političkih i socijalnih 
odrednica, kao i sopstvene nacionalnosti i nacionalnosti drugih.  

Mudrovanja uz dobro zaprženu čorbu 
 

 Varoš Mol bez Tise i čuvenog slikara Novaka Radonića (1826-1890), ne bi bila ono što 
jeste. Na inicijativu mesne osnovne škole, likovna kolonija koja nosi njegovo ime svrstana je među 
manifestacije od posebnog značaja za opštinu Ada i dobila podršku 
Pokrajinskog sekretarijata za obrazovanje za istovremeno održavanje 
dečijeg saziva. Pokrenuta je 1996. i okuplja afirmisane umetnike i 
talentovanu decu na salašu porodice Grčki.  - Jedan od naših ciljeva je 
povezivanje teorije i prakse, pa talentovana deca ovde rade sve što su 
učili na časovima likovnog vaspitanja, ali okružena već dokazanim 
stvaraocima. Bilo bi lepo kad bi koloniju uspeli da podignemo na 
međunarodni nivo, ali je za to potrebna veća finasijska podrška. Sem 
resornog Pokrajinskog sekretarijata pomogli su nam Mesna zajednica, 
opština, Dom za stare, lokalno Lovačko udruženja "Panonija", te nekoliko firmi i pojedinaca - kaže 
Svetlana Došić, direktorka OŠ "Novak Radonić" i organizator kolonije.  A u njoj su učestvovali 
slikari Danilo Strajin, Milovan Panić, Đorđe Pušić, Geza Verebeš, Rajna Krulj, Milica Škrbić, Vera 
Tankosić, Rade Brkušanin, Valerija Barna Koloži i Viktor Zubko, te deca Tina Čorić, Vasilija Ičin, 
Nina Vrbaški, Dejana Aranicki, Tamara Feher Abel, Eva Virag, Ljiljana Živančev, Anita Berec, 
Katarina Maletaški, Tinde Benedek, Kinga Lakatoš, Danijela Senić, Noemi Miler i Dušanka Ibrić. 
 

Za 2.900 mesta podnete 3.234 prijave 
 
 Od raspisivanja konkursa za upis u vrtiće „Radosnog detinjstva“ do danas, primljeno je 
3.234 prijava, dok je 387 roditelja zatražilo prelazak deteta u drugi objekat. Član Gradskog veća 
zadužen za obrazovanje Milan Đukić istakao je juče za “Dnevnik” da je u prošli petak zaprimljeno 
200, a u subotu još 43 prijave za upis dece. Takođe, u petak je zatraženo 28 prelazaka u drugi vrtić a 
u subotu pet. Konkurs traje do sutra, što znači da roditelji imaju još samo dva dana da podnesu 
dokumenta. 
 Direktor ove predškolske ustanove Borislav Samardžić istakao je za naš list da se, sem 
dokumenata, svakodnevno izdaje i veliki broj formulara za upis. Od njega saznajemo da pre podne 
ima, dok u popodnevnim satima nema skoro nikoga u šalter sali. 
- Službenice sa strankama rade 8 od 17 časova, a nakon tog vremena obrađuju sve primljene 
dokumente, tako da do kasno u noć u našoj zgradi gori svetlo. Uveli smo rad i subotom do 14 sati – 
istakao je Samardžić. Za ovu školsku godinu na raspolaganju ima 2.900 mesta, ali treba uzeti u 
obzir i da je od ove godine obavezan prijem dece bez roditeljskog staranja, one sa smetnjama u 
razvoju, koja ostvaruju pravo na materijalno obezbeđenje i preporučio ih je Centar za socijalni rad. 
Ostala deca će se primati po principu bodovanja. 
 

Starac dečacima prikazivao pornografiju 
 
 Činilo se da je Zrenjanin pošteđen seksualnih skandala u kojima su žrtve deca. Ali, 
poslednjih dana na videlo izbijaju šokantni događaji koji nikoga ne ostavljaju ravnodušnim. Tek što 
je kikindska policija obelodanila da su pre dve godine, u zrenjaninskom Domu učenika “Angelina 
Kojić Gina”, petorica golobradih nasilnika seksualno zlostavljala trojicu maloletnika, Osnovno 
javno tužilaštvo u Zrenjaninu je na jučerašnjoj konferenciji za novinare otkrilo novi slučaj 
iskorišćavanja dece za pornografiju.  Tužilaštvo je, naime, podnelo optužni predlog protiv M. P. 
(78) iz Zrenjanina, a na teret mu se stavlja krivično delo prikazivanja pornografskog materijala i 

http://www.dnevnik.rs/node/2816
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iskorišćavanja dece za pornografiju. Kako se navodi u optužnom aktu, osumnjičeni perverznjak je 
14. juna prošle godine, u svojoj kući, u Ulici Servo Mihalja u Zrenjaninu, preko DVD-plejera 
dvojici dečaka – H. B. (15) i K. D. (14), prikazivao porno-film pod nazivom “Prljavi tinejdžeri 7”. 
U Tužilaštvu kažu da je sposobnost M. P. da shvati značaj svoga dela i da rukovodi svojim 
postupcima bila bitno smanjena zato što pati od organskog poremećaja ličnosti.  I dok će se M. P. 
naći na optuženičkoj klupi ovdašnjeg Osnovnog suda, dotle još traje istraga o događajima iza zidina 
internata. 
 

Foknerova audio arhiva na Internetu 
 
 Univerzitet američke države Virdžinije objavio je onlajn audio arhivu književnika Vilijama 
Foknera, snimljenu tokom dve godine koje je krajem pedesetih proveo 
kao gostujući pisac fakulteta u Šarlotsvilu.  Na tim snimcima pisac 
govori o svojim knjigama, karijeri i svakodnevnim događajima. 
Snimci pod nazivom "Faulkner at Virginia: An Audio Archive" sadrže 
28 sati materijala: njegovih govora, predavanja i više od 1.400 
odgovora na pitanja studenata i drugih posetilaca njegovih predavanja. 
Foknerova arhiva onlajn je na adresi http://faulkner.lib.virginia.edu/. 
Dobitnik Nobelove i Pulicerove nagarde za književnost napisao je, između ostalog, romane: "Divlje 
palme", "Svetlost u avgustu", "Buka i bes", "Uljez u prašinu", ''Medved'', "Siđi, Mojsije" i druga 
dela. 
 
27.07. 2010.  
 

Letnja škola srpskog jezika  
 
 Još  jedne godine na Novosadskom Filozofskom fakultetu održava se letnja škola srpskog 
jezika, kulture i istorije u organizaciji centra za srpski jezik, namenjena pre svega studentima 
slavistike. Osim jezika, stranci imaju priliku da se upoznaju i sa našom kulturom i tradicijom, s 
obzirom na to da su organizovane i vannastavne aktivnosti od časova folklora do jednodnevnih 
izleta. Iz nama, često, neverovatnih razloga, naša se zemlja mnogim strancima čini vrlo egzotičnom, 
te shodno tome i strani studenti Paul, Johanes, Julijan i Keti imaju sasvim različite razloge učenja 
baš srpskog jezika. Tako na primer Paul u Austriji ima mnogo prijatelja srpskog porekla. Oni su me 
učili psovke, ali ja sam mislio da to ipak nije dovoljno, pa sam počeo das studiram srpski u Austriji 
i dopada mi se, kaže za RTV Paul Gruber iz Austrije. 
 Škola spskog jezika namenjena je pre svega studentima stranih univerziteta koji izučavaju 
slavističku tradiciju, ali i svim drugim zainteresovanim kandidatima, a svi studenti, podeljeni su u 
nekoliko grupa i to po nivou znanja jezika. A, dekan Filozofskog fakulteta, Ljiljana Subotić, kaže 
da oni na časovima, u okviru jezika, uče i sve vezano za jezik, znači i kulturu i istoriju. Na ovaj 
način kroz učenje, kako ističu profesori za srpski jezik, imaju odličnu priliku da se upaznaju sa 
kulturom, modernim, ali i ruralnim životom naše zemlja, kao i njenim nasleđem 
 

Useljavanje u Dom učenika u septembru 
 

 Uz renoviranje školskih zgrada, u Kikindi se opremaju dve nove ustanove za obrazovanje. U 
novoj školskoj godini prve stanare primiće novi Dom učenika, a do kraja godine trebalo bi da počne 
da radi Regionalni centar za stručno usavršavanje zaposlenih u prosveti, jedini te vrste u Vojvodini. 

Noć istraživača i u Novom Sadu 

 Evropska manifestacija „Noć istraživača”, koja se od 2005. godine organizuje u 32 države u 
Evropi i više od 200 gradova, ove jeseni će biti održana i u Novom Sadu, u Zapadnom holu Spensa. 
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Ovaj jedinstveni projekat popularizuje nauku i građanima nudi aktivnosti obrazovnog ali i zabavnog 
karaktera.  Čitav projekat omogućiće građanima da upotpune svoje znanje o istraživačima i da sami 
istražuju uz dobar provod. Novosadska „Noć 
istraživača” se uveliko priprema, a biće održana 
poslednjeg petka u septembru. Prema rečima 
Aleksandre Gak, sa Fakulteta tehničkih nauka, 
osnovni cilj ovog dešavanja je da se javnosti približi 
posao istraživača, kao i da se omogući bolje 
razumevanje njihovog doprinosa društvu.  - Noć 
istraživača treba da omogući mladima da razmotre 
naučnu karijeru kao jednu od opcija za budući poziv, ali i da doprinese globalnom unapređenju 
radne sredine istraživača u Evropi - istakla je Gak.   
 Datum za ovu manifestaciju je 24. septembar, kada će u celoj Evropi posetioci svih 
generacija, različitih afiniteta, bez obzira da li dolaze iz nauke ili ne moći da se druže sa 
istraživačima, učestvuju u demonstracijama, simulacijama, eksperimentima, ali i različitim igrama, 
kvizovima i takmičenjima. Moto te večeri biće „Svi smo mi istraživači”, kako bi se skrenula pažnja 
na ovaj fascinantan posao, nezavisno o kojoj oblasti je reč.  Posetioci će imati priliku da isprobaju 
opremu i mašine i da razbiju bilo kakve predrasude koje eventualno imaju prema naučnicima. 
Očekuje se da najmanje 100 istraživača uzme učešće u ovom događaju. 
 

Sjajni hor ŠOSO „Milan Petrović” 
 
 Koncert i recital za „srce i dušu”, mešovito inkluzivnog hora „Ison” iz Novog Sada, održan 
je preksinoć na Štrandu u restoranu „Čiken tika”.  U više od dva sata programa pod dirigentskom 
palicom Miodraga Miše Blizanca, članovi „Isona”, inače učenici ŠOSO „Milan Petrović”, 
posetiocima su predstavili pesme na srpskom, ruskom i italijanskim jeziku. Bilo je tu i starogradskih 
melodija i balada, a učenici su recitovali i pesme o Vojvodini, Novom Sadu, Dunavu...  
Ovaj koncert priređen je u okviru niza aktivnosti koje će tokom leta na Štrandu realizovati 
moderatori Gradske biblioteke koja na kupalištu ima „istureno” odeljenje. 
 

Romi bez prava na obrazovanje 

 Povodom nasilja nad romskom zajednicom u vojvođanskom selu Jabuka, Komitet pravnika 
za ljudska prava – YUCOM, Mreža Žena u crnom i Banatska ženska romska mreža, uputili su 
otvoreno pismo Ministarstvu prosvete i Ministarstvu unutrašnjih poslova Srbije, u kom pozivaju 
nadležne da zaštite pravo na bezbednost, slobodu kretanja i pravo na obrazovanje Roma u ovom 
mestu „Prošlo je više od mesec dana kako je u selu Jabuka došlo do eskaliranja nasilja prema 
pripadnicima romske nacionalne manjine, kada je grupa meštana Jabuke, pod izgovorom žalosti za 
izgubljenim životom mladića, danima bez pravovremene reakcije države kamenovala kuće 
pripadnika romske manjine u tom selu u okolini Pančeva i uništavala imovinu Metodističke crkve. 
Naime, posle ubistva D.S. (17) iz Jabuke, za koje je osumnjičen B.J. (17) iz tog mesta, počeli su 
protesti koji su se pretvorili u nasilje i širenje mržnje i netrpeljivosti prema Romima i maloj verskoj 
zajednici. Kao rezultat ovog širenja rasne i nacionalne mržnje i netrpeljivosti prema pripadnicima 
romske manjine, Romi iz sela Jabuka su već više od mesec dana zatvoreni u svojim kućama zbog 
straha za sopstvenu bezbednost, te im je ograničena sloboda kretanja. Kao dokaz povećanom riziku 
od ponovnih sukoba navodimo činjenicu da su u selu i dalje potrebne i prisutne pojačane snage 
policije.   Najteži teret ovakve situacije trpe deca iz romskih porodica, a podsećamio vas da u Jabuci 
živi 106 romskih porodica, koja ne izlaze iz svojih kuća.      
 Kako se bliži 1. septembar i početak nove školske godine postoji opasnost da će im još 
jedno od osnovnih i Ustavom zagarantovanih prava, pravo na obrazovanje, takođe biti uskraćeno“ 
kaže se u saopštenju. Kako je nedavno usvojen set zakona koji regulišu oblast obrazovanja, 
smatramo da je stvoren zakonski okvir da se sva deca, a naročito deca iz romske manjinske 
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zajednice uključe u sistem obrazovanja Stoga, zahtevamo od vas, kao predstavnika ministarstva, da 
preduzmete konkretne korake kako bi u prvom redu omogućili bezbednost i slobodu kretanja, a 
time omogućili i nesmetano školovanje romskoj deci Takođe, očekujemo da informišete javnost o 
merama koje ćete sprovesti u ovom mestu u Srbiji, a koji će dovesti do toga da romska deca iz sela 
Jabuka 1. septembra ipak krenu u školu - zaključuje se u otvorenom pismu nevladinih organizacija 
nadležnim ministarstvima u Vladi Srbije. 
 

Kad pitanje „odakle si” nije važno 
 
 Puna pozorišna sala Doma kulture u Bačkoj Topoli i juče je bila ispunjena smehom i 
gromkim aplauzima, dok su mladi iz deset podunavskih 
zemalja predstavljali publici jedni druge. Takva 
atmosfera vladala je do sada na sva četiri međunarodna 
Kampa tolerancije koje su organizovali Skupština i Vlada 
Vojvodine te opština Bačka Topola. Više od 200 mladih 
iz deset država, koje povezuje Dunav, a razdvajaju jezici, 
kulturni kodovi, stepen razvoja i (ne)pripadnost 
Evropskoj uniji, cele tekuće nedelje raspravljaće o 
dunavskoj strategiji i kreiranju dunavskog regiona uz predavanja, radionice, druženja, koncerte, 
predstave... 
 Učesnici, ipak najviše duha i kreativnosti ulažu u predstavljanje prijateljskih regija. Tako je 
način na koji su mladi iz Graca predstavili juče Golubac izazvao salve smeha, odobravanja i 
aplauza. Austrijanci su drevnu Golubačku tvrđavu i grad koji je u okolini iznikao opisali na 
engleskom, nemačkom i srpskom jeziku uz veliki broj fotografija i geografskih karti iz različitih 
perioda. Bratislava je na sličan način predstavila Pančevo, Smederevci su čak prikazali i film o 
Budimpešti, dok su mladi iz Vukovara pobrali najviše aplauza pričajući o Kladovu. „Dunavski 
region važan je zbog povezivanja država i ljudi, a može nam pomoći u očuvanju prirode i reke koja 
nas povezuje. Razmena iskustava u obrazovanju i kulturi takođe su dragoceni u ovom našem 
povezivanju“ – rekao je Vukovarac Sava Kovačević, uz napomenu da ne treba zanemariti ni 
ekonomski momenat u razvoju dunavske strategije.   
 Stanovnici Kampa tolerancije boraviće u Bačkoj Topoli do subote, do kada će biti u prilici 
da čuju i nauče još dosta toga o dunavskom regionu, Vojvodini i jedni o drugima.  
 
28.07.2010. 
 

Otac štrajkuje da sin ne bi ponavljao! 
 
 Milovan Zec iz Odžaka započeo je u ponedeljak štrajk glađu ispred zgrade Skupštine 
opštine zahtevajući da njegov sin pred komisijom polaže predmete iz kojih je dobio jedinice, zbog 
čega je upućen da ponavlja drugi razred Tehničke škole. Zec smatra 
da je njegov sin Lazar, koji pohađa smer za zaštitu životne sredine, 
nepravedno dobio slabe ocene iz matematike, organske hemije i 
ispitivanja tla, vode i vazduha. „Iz ispitivanja tla, vode i vazduha 
imao je, recimo, peticu, dve trojke, dvojku i pet jedinica. To u 
konačnom skoru nikako ne može biti jedinica, jer kad se sabere i 
podeli, to je čista dvojka. Tražio sam da formiraju nezavisne 
komisije pred kojima će moj sin pokazati koliko zna. Dok škola ne 
napravi komisije za sva tri predmeta iz kojih su mom sinu zaključene jedinice, ja se neću odavde 
pomeriti – rekao je sedeći na klupi ispred zgrade SO Milovan Zec, zvani Đilas. 
 Vršilac dužnosti direktora Tehničke škole u Odžacima Petar Feger kaže da je direktor škole 
Čedomir Konstantinović odobrio da sin Milovana Zeca pred komisijom polaže samo ispitivanje tla, 
vode i vazduha. “Ispit je obavljen 1. jula, a trajao je više od 50 minuta. Učeniku je omogućeno da 

http://www.dnevnik.rs/node/3016
http://www.nacionalnigradjanski.com/vesti/vojvodina/otac-strajkuje-da-sin-ne-bi-ponavljao/
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pravi koncept, ali ni na jedno od tri pitanja nije dao zadovoljavajući odgovor, pa mu je potvrđena 
jedinica. Ne postoji nezavisna komisija, kakvu u svojoj žalbi zahteva roditelj učenika, nego samo 
stručna komisija, koja u svom sastavu od tri člana ima najmanje dva stručnjaka, po normativu 
potrebne stručne spreme. U komisija koja je ispitivala učenika sva tri člana su bila stručna. Posle 
ispita roditelj je dobio rešenje u kojem se ističe da je ocena iz predmeta konačna, i da na nju više 
nema žalbe”– rekao je Feger. 
 Međutim, opštinski prosvetni inspektor u Odžacima Stojadin Jovanović juče je utvrdio da 
rešenje koje je škola uputila Milovanu Zecu ipak ima nedostataka. „U rešenju piše da je žalba 
roditelja usvojena, ali nije u celosti nego delimično, jer je roditelj tražio da se polaganje ispita 
njegovom sinu omogući iz sva tri predmeta, a ne samo iz jednog. Zbog toga je roditelju savetovano 
da napiše novu žalbu, u kojoj će zahtevati da se ispit pred komisijom obezbedi i za ostala dva 
predmeta iz kojih njegov sin ima jedinice. Istovremeno je s novim direktorom škole Petrom 
Fegerom dogovoreno da se pruži šansa učeniku da pred komisijom popravi jedinice iz ta dva 
predmeta. Roditelju je rečeno da ne može zahtevati da u komisiji budu profesori iz drugih škola i 
drugih sredina. Rekao sam mu da preterano zaštitnički odnos prema detetu nije dobar, i da treba da 
natera sina da se maksimalno dobro pripremi za ispite”– kaže Jovanović. 
 Milovan Zec je nezaposlen, a odlučio se na štrajk glađu iako je dijabetičar na insulinu. On 
kaže da ga boli to što je razredni starešina njegovom sinu tokom školske godine govorio da će se 
potruditi da ponavlja razred. 
 
29.07.2010. 
 

Samo brucošima bitna dozvola za rad 
 
 Svi koji nameravaju da se upišu u prvu godinu studija na fakultetu ili visokoj strukovnoj 
školi u 2010/11. još imaju priliku da konkurišu za indeks, ali pre nego što to urade, važno je i da 
provere da li je ustanova na kojoj žele da studiraju akreditovana. Ovo 
se odnosi i na studijske programe osnovnih, diplomskih-master ili 
doktorskih studija, jer se može dogoditi da, iako je fakultet 
akreditovan, to nije slučaj sa svim njegovim studijskim programima. 
Još uoči prvog, junskog, upisnog roka iz Komisije za akreditaciju i 
proveru kvaliteta (KAPK) upućen je apel potencijalnim studentima da 
provere „akreditacijski status“ ustanove i studijskog programa na koji 
će konkurisati, te da će sami snositi rizik eventualnog upisa u 
ustanovu koja nije akreditovana, odnosno ne može da dobije dozvolu za rad.  
 Kada je u maju KAPK podvukao crtu pod dotadašnje rezultate svog rada (akreditacija viših, 
odnosno sadašnjih visokih strukovnih škola počela je 2007, a fakulteta 2008), situacija u Srbiji je 
bila ovakva: akreditovano je 68 visokih strukovnih škola s 263 studijska programa za 19.513 
studenata, kao i osam univerziteta, 102 fakulteta, 1.010 studijskih programa za oko 64.000 
studenata u sva tri nivoa (osnovnih, diplomskih i doktorskih studija). Do danas su se ove brojke već 
promenile jer je u međuvremenu „zeleno svetlo“ dobilo još ustanova i programa, pa su, na primer, u 
Vojvodini, akreditovani nedržavni univerziteti „Edukons“ u Sremskoj Kamenici i Privredna 
akademija u Novom Sadu (na sajtu Akreditacione komisije, www.kapk.org , obnarodovani su 
spiskovi svih ustanova i programa). 
 Međutim, široj javnosti još nije dovoljno poznat kompletan postupak akreditacije, od 
prijavljivanja za nju do dobijanja dozvole za rad, kao i to kakva će biti sudbina studenata koji 
studiraju na školi ili fakultetu, odnosno studijskom programu koji nisu dobili rešenje o akreditaciji. 
Ustanove kojima je KAPK odbio zahtev za akreditaciju imaju pravo da se žale Nacionalnom savetu 
za visoko obrazovanje koji odlučuje u drugom stepenu. Rešenje Saveta je konačno, ali su nedavne 
izmene i dopune Zakona o visokom obrazovanju propisale da se protiv ovog rešenje može voditi 
upravni spor. 
 

http://www.kapk.org/
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Nasilje nad decom u velikom porastu 

 
 Tokom cele prošle godine, gradskom Centru za socijalni rad prijavljeno je oko 100 slučajeva 
zlostavljanja dece, a ove godine je do juna bilo već 70 prijava. Mira Kačavenda-Kljajić iz te 
ustanove kaže da brojke pokazuju i da je prijavljivanje slučajeva nasilja u porastu.  Ona ocenjuje da 
je svest građana o zlostavljanju dece napredovala, ali da još ima puno prostora za poboljšanje. 
- Sve ustanove koje imaju bilo kakav kontakt sa decom, poput predškolskih ustanova, škola ili 
domova zdravlja, po službenoj dužnosti imaju obavezu da prijave ako saznaju da je dete izloženo 
nasilju. Građanstvo ima moralnu obavezu da to uradi, što znači da prijava može biti i anonimna, 
telefonskim putem - navodi Kačavenda-Kljajić. Ukoliko se po izlasku na teren utvrdi da je trenutno 
okruženje rizično po dete, ono izmešta iz primarne porodice po hitnom postupku. Kako kaže 
Kačavenda, cilj je da se deca vrate u porodicu, ali krajnji ishod zavisi od velikog broja faktora: 
prevashodno od intenziteta i trajanja nasilja, kao i toga da li je rad sa roditeljima dao neke rezultate. 
 

Ko ima pravo na besplatan vrtić 
  
 Gradska Vlada objavila je Odluku o pravima na finansijsku podršku porodicama sa decom, 
koja reguliše pravo na besplatan boravak deteta u Predškolskoj ustanovi „Radosno detinjstvo” 
Prema toj odluci, pravo na besplatan boravak u 
vrtićima može da ostvari roditelj, staratelj, odnosno 
hranitelj deteta iz porodice koja ostvaruje pravo na 
dečji dodatak ili pravo na materijalno obezbeđenje 
porodice, trećeg i svakog narednog deteta iz porodice 
sa troje i više dece, deteta bez roditeljskog staranja, i 
deteta sa smetnjama u razvoju. Potrebni obrasci, kao i 
sva obaveštenja o potrebnoj dokumentaciji, mogu se 
dobiti u Službi socijalne zaštite ( tel. 420-438) ili na sajtu grada www.novisad.rs. Zahtevi mogu da 
se podnesu od 2. do 31. avgusta, radnim danom od 8 do 17 sati, a subotom od 8 do 14 sati, Službi 
socijalne zaštite Predškolske ustanove „Radosno detinjstvo”, u ulici Pavla Simića 9.  
Za novoupisanu decu, nakon završetka Konkursa za prijem dece u Predškolsku ustanovu, roditelji 
će biti naknadno obavešteni o rokovima za podnošenje zahteva, saopšteno je iz Gradske kuće. Za 
besplatan boravak deteta predškolskog uzrasta sa smetnjama u razvoju u ŠOSO „Milan Petrović”, 
zahtevi se podnose školi, u Ulici Braće Ribnikara 32, gde se mogu dobiti i sve dodatne informacije. 

Novi računari za novosadske škole 

 Novosadski osnovci u sledećoj školskoj godini mogu očekivati da će u školama na 
raspolaganju imati do 30 novih računara povezanih na internet. Član Gradskog veća zadužen za 
obrazovanje Milan Đukić kaže da će računare prvo dobiti škole koje su lošije opremljene. 
Ministarstvo telekomunikacija izdvojilo je ove godine 650 miliona dinara, a plan je da se tim 
novcem, u okviru akcije „Digitalna škola”, kupe računari za sve osnovne škole u zemlji. Uslov je da 
se škole prijave za opremu do 15. septembra, putem sajta na adresi www.digitalnaskola.rs. 

Bez  gužve poslednjeg dana 
 
 Šalter sala Predškolske ustanove “Radosno detinjstvo” juče oko 12 časova, poslednjeg dana 
konkursa za upis dece u vrtiće, nije bila puna, te je svako ko je u to vreme došao da preda 
dokumentaciju mogao posao da završi za svega nekoliko minuta. Većina onih koji su došli 
poslednjeg dana, kako su rekli za “Dnevnik”, nisu to uradili kako bi izbegli gužvu, već zbog manjka 
slobodnog vremena ili zbog toga što su prethodne dve nedelje bili van grada. - Ranije nisam imala 
vremena, te se tako zalomilo da dođem poslednjeg dana. No, ispalo je odlično jer uopšte nema 

http://www.novisad.rs/
http://www.digitalnaskola.rs/
http://www.dnevnik.rs/node/3111
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gužve i sve sam obavila za 15-tak minuta, iako sam očekivala gužvu – rekla nam je Afrodita Asani 
Od zatečenih roditelja, jedino je Marija kazala da je namerno čekala poslednji dan, jer je na početku 
konkursa bila i odustala zbog predugačkog reda. Do poslednjeg 
dana konkursa primljeno je 3.742 prijave za upis, dok je podneto 
503 zahteva za prelaz dece u druge vrtiće, rekla je za “Dnevnik” 
rukovodilac Slube zaštite “Radosnog detinjstva” Mileva Brborić. 
Očekivan broj prijava mogao bi da se meri brojem preuzetih 
dokumentacija, koji iznosi 3.831, dok je 665 zahteva izdato za 
prebacivanje dece iz vrtića u vrtić. - U proseku smo imali oko 
200 do 300 prijava i zahteva dnevno od početka konkursa, ali su 
prvi dani bili najfrekventiji, te smo prvog dana imali 566 
roditelja pred šalterima, drugog 410 i onda je broj polako 
opadao, da bi se poslednjih dana opet popeo na oko 240 prijava dnevno. Gužve se ciklično stvaraju 
i neretko se gužva stvori pred samo zatvaranje šaltera, jer roditelji misle da će tada biti najmanja. 
Od 12. jula, kada je konkurs počeo, šalter salom je prošao 8.741 roditelj – navela je Brborić i dodala 
da je Služba do sada kompletno obradila 2.143 prijave.  
 Direktor “Radosnog detinjstva” Borislav Samardžić kaže da je, sudeći prema preuzetim 
obrascima, više od 7.500 Novosađana bilo zainteresovano za upis dece u vrtić. Međutim, prema 
prvim rezultatima broj podnetih zahteva nije toliki.  

Na Kosovu žive Alžirci, a Dubrovnik je glavni grad Hrvatske 

 Florian Biber, profesor na katedri za politiku i medjunarodne odnose na britanskom 
Univerzitetu Kent, objavio je na svom internet-blogu neke od zabluda svojih studenata koji se 
odnose na istoriju Jugoslavije.  Mnogi misle da na Kosovu žive Alžirci, da je Češka bila deo 
Jugoslavije ili da je Tito bio službenik Osmanskog carstva, preneo je Dojče vele.  Kada je u pitanju 
nastanak Jugoslavije, jedan od britanskih studenata kaže da je Jugoslavija uspela da opstane toliki 
niz godina (pa čak i vekova) samo zahvaljujući činjenici da još od antičkog doba nije imala 
nijednog "pravog", velikog neprijatelja koji bi mogao ozbiljnije da je ugrozi.  Drugi budući 
britanski politolog tvrdi da je Jugoslavija država koju je uz upotrebu sile, za vlastite potrebe stvorilo 
Osmansko carstvo, koje je angažovalo "svog službenika Tita". On je kasnije bio zadužen samo za 
održavanje reda i zaista je, kaže, bio dobar u tome.   
 Kako su ispitni rokovi odmicali, tako se i period nastanka Jugoslavije približavao 20. veku. 
Ali javljaju se nova pitanja – ko je zapravo činio tu Jugoslaviju? Odgovor daje još jedan od 
Bieberovih studenata – država Jugoslavija je formirana 1929. od Kraljevine Srba, Hrvata i Čeha.   
 
30.07.2010. 
 

Najbolji  ambasadori naše zemlje 
 
 Pokrajinski sekretar za obrazovanje dr Zoltan Jegeš primio je juče profesore i polaznike 
Međunarodne letnje škole srpskog jezika, koja se, u 
organizaciji Filozofskog fakulteta u Novom Sadu, održava 
od 24. jula do 14. avgusta. Prijemu su prisustvovali dekan 
Filozofskog fakulteta prof. dr Ljiljana Subotin i prorektor za 
međunarodnu saradnju prof. dr Pavle Sekeruš. Škola je 
namenjena pre svega studentima slavistike, ali i strancima 
koji žele da se upoznaju i s našom kulturom, tradicijom, 
načinom života i nasleđem, zbog čega su organizovane 
brojne vannastavne aktivnosti, od časova folklora do 
jednodnevnih izleta.  
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 Međunarodna letnja škola Filozofskog fakulteta osnovana je 1996. godine s ciljem da 
populariše i širi učenje srpskog jezika, podstiče i unapređuje upoznavanje sa srpskom književnošću, 
kulturom i istorijom izvan granica naše zemlje. Brzo je stekla međunarodnu reputaciju za 
inovativne i efektne metode podučavanja, poput savremene glotodidaktičke metode, koja se u ovoj 
školi primenjuje u nastavi srpskog jezika kao stranog te omogućava sticanje jezičke kompetencije 
za sve četiri jezičke veštine: govor, pisanje, čitanje i slušanje. 
 Škola studentima takođe pruža mogućnost da steknu osnovna znanja i prošire postojeća iz 
fonologije i gramatike savremenog srpskog jezika, kao i iz srpske književnosti, kulture i istorije. 
Ova škola ima nastavni i naučni potencijal da realizuje kvalitetnu nastavu iz različitih disciplina za 
koje pokažu interesovanje oni kojima je neophodno poznavanje srpskog jezika – strani studenti i 
nastavnici, naučni radnici, diplomate, novinari i drugi. Osnovnu delatnost škole čini nastava iz 
oblasti standarda srpskog jezika, srpske književnosti, kulture, nacionalne istorije i političke 
sociologije. 
 

Na listi čekanja 500 mališana 
 
 Konkurs za prijem dece u PU “Radosno detinjstvo” je završen, a na njega se prijavilo 3.908 
roditelja, dok je za prepis dece u drugi objekat formulare podnelo 532 roditelja. U vrtićima ima 
2.982 slobodna mesta,  a direktor te ustanove Borislav Samardžić kaže da će ove godine lista 
čekanja biti svedena na minimum i da će svega 500 mališana ostati na njoj. Ipak nada se da će i ta 
lista nestati, jer kako je juče najavio za naš list, sledeće godine bi trebalo da se izgradi još jedan 
vrtić koji će se najverovatnije nalaziti u Radničkoj ulici. „ S obzirom na to da je proširenje prostora 
u pet vrtića završeno, kapacitet naše ustanove je od ove godine povećan na blizu 3.000 mesta. Od 
ukupnog broja mesta, 1.325 predviđeno je za decu jaslenog uzrasta, a 1.603 za poludnevni boravak. 
Inače za pet godina u ovu ustanovu je upisano 5.000 mališana, što je svakako veliki uspeh“. Kako je 
rekao ove godine će na listi čekanja ostati samo oni mališani čiji su roditelji nezaposleni. Čak i to ne 
znači da za tu decu neće biti mesta u „Radosnom detinjstvu”, već da nema mesta u određenoj 
ustanovi koja je navedena u prijavi, dok možda već u susednom vrtiću postoji nekoliko upražnjenih 
mesta - kaže Samardžić. Inače, u ovoj ustanovi očekuju da će liste s primnjenom decom biti 
istaknute do kraja avgusta. 
 

Roditeljska muka, školska bruka 
 

 Roditeljski posao nema predaha, to će potvrditi svako ko ima dete. Tako letnji period 
mnogim roditeljima, umesto samo godiših odmora kao ostalima, znači i brigu da svoje dete upišu u 
vrtiće ili škole. Početkom leta, Novosađani koji su želeli da upišu mališane u vrtiće vijali su 
dokumentaciju, čekali konkurs, a onda su stajali u redu po vrućinama do iznemoglosti da predaju 
prijave, da bi sada čekali rezultate i strepeli da li će im dete biti iznad ili ispod “crte”. Jer neupisano 
dete u vrtiće “Radosnog detinjstva” znači mnogo više novca koji treba stvoriti za privatna obdaništa 
ili dadilje, ukoliko bake nisu na dohvat ruke. 
 Briga nije ništa manja ni onima čija su deca starija. Bilo da ih upisuju u osnovne i srednje 
škole, na fakultet ili samo moraju da im obezbede novac za sve ono što “besplatno” školstvo nosi, 
muka je podjednaka. Ne zna se šta je teže - zaraditi novac ili savladati birokratiju. Cena uybenika 
uzima sve veći postotak od kućnog budžeta, koji je, u proseku, sve nestabilniji. 
 Zato će se, opet, početkom septembra Novim Sadom oformiti berza polovnih udžbenika za 
koje se sve više roditelja odlučuje. Samo još da se ovo naše školstvo već jednom ustali, pa da 
programe ne menjaju svako malo, svaki put s novim ministrom... 
 
31.07.2010. 
 

Naučni hepening „Noć istraživača“ 
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 Novi Sad će, kao jedini i prvi u Srbiji, 24. septembra biti jedan od mnogobrojnih evropskih 
gradova u kojima će se istovremeno odvijati manifestacija „Noć istraživača“. Pokrenuta prvi put na 
evropskom nivou 2005, u sklopu Šestog okvirnog programa za istraživanje i razvoj FP-6, pod 
nazivom „Istraživači u Evropi 2005“, manifestacija se realizuje kao jednodnevni događaj koji se 
istovremeno odvija u više od 200 gradova u 32 evropske zemlje. Posetiocima se poslednjeg petka u 
septembru nudi da kroz kulturno-zabavne aktivnosti upotpune svoje znanje o istraživačima i 
njihovom radu kao i da sami istražuju i dobro se provedu. Osnovni cilj je da se javnosti približi 
posao istraživača i omogući bolje razumevanje njihovog doprinosa društvu, a mladima da 
eventualno prepoznaju naučnu karijeru kao jednu od opcija budućeg poziva. 
 Ove godine, Novi Sad se našao u velikoj porodici evropskih gradova koji će 24. septembra 
organizovati veliku, edukativnu „žurku s istraživačima“, zahvaljujući Fakultetu tehničkih nauka. U 
poslednjem pozivu Evropske komisije FTN s partnerima, Kreativno - edukativnim centrom i 
Lokalnim komitetom Evropskog udruženja studenata elektrotehnike (EESTEC), izabran je da u 
Srbiji po prvi put organizuje manifestaciju „Noć istraživača“. „Svi smo mi istraživači“ biće slogan 
prve „Noći istraživača“ u Srbiji, a cilj događanja koja će se 24. septembra, kako je planirano, 
odvijati u Sportsko-poslovnom centru „Vojvodina“, je da se građanima svih uzrasta i obrazovnih 
profila pruži prilika da se upoznaju s istraživačima i otkriju nepoznate strane njihovog života i rada. 
To će, svakao, uticati na podizanje javne svesti o doprinosu istraživača društvu, napretku i razvoju. 
Biće ovo prilika i da se istakne podrška EU istraživačima, a naročito nove mogućnosti za istraživače 
u Srbiji u procesu približavanja naše zemlje EU, kao i da se nauka i naučna karijera učine 
atraktivnijim i približe mladima. 
 Kako ističu na FTN-u, očekuje se da najmanje 100 istraživača učestvuje u hepeningu na 
novosadskom“Spensu“, gde će se na 50 različitih štandova odvijati eksperimenti i druge aktivnosti 
u kojima će učestvovati i posetioci. Oni će se naći „licem u lice“ s naučnicima i njihovim 
svakodnevnim aktivnostima, istraživačkom opremom i uređajima, što će skinuti veo tajni i 
predrasuda da se radi o komplikovanom i nedostupnom poslu. 
 

Vrtići nespremni da prihvate bebe 
 
 Zakon o predškolskom obrazovanju i vaspitanju, koji je usvojen krajem marta, predviđa da u 
jaslice idu i bebe mlađe od godinu dana. Iako roditelji imaju 
mogućnost da upišu u vrtić bebe mlađe od godinu dana, na 
poslednjem konkursu za upis u Novom Sadu nije stigao ni jedan 
takav zahtev. Direktor predškolske ustanove “Radosno detinjstvo” 
Borislav Samardžić rekao je juče za “Dnevnik” da trenutno ni 
jedan objekat u gradu nije adaptiran za bebe, a pošto zakon nalaže 
da se primaju i bebe već od šest meseci, oni će morati da se 
prilagode tome.  
 Član gradskog veća zadužen za obrazovanje Milan Đukić 
kaže da sve to iziskuje i nova investiranja za koje bi grad morao da izdvoji novac.  - Ovaj zakon 
jeste usvojen, ali se sad čeka donošenje podzakonskih akata, kako bi on dobio potpunu primenu. Na 
svu sreću majke još uvek imaju godinu dana porodiljskog odsustva, pa za sada nema prijavljenih 
beba. Ipak ukoliko se i ovde donesu neke izmene da se porodiljsko skrati, morali bi da donesemo 
pravilnike koji bi definisali koje su stvarne potrebe ove ustanove – naglašava Đukić.  
 Pedijatri nisu iznenađeni što nema zahteva za upis u vrtiće šestomesečnih beba. Oni sami, 
kako kažu, nikada ne bi savetovali roditeljima da tako rano daju dete u vrtić. Smatraju da nije 
pametno odvajati bebe u tom uzrastu od majke, jer su još fiziološki vezani za nju, ne idu na nošu i 
nezreli su za kolektiv u svakom pogledu. Mnoge bebe se doje u tom periodu, a tada se i uvodi 
adaptirano mleko i nemlečna hrana, na koju treba pratiti reakcije i eventualnu pojavu alergije. Inače 
pedijatri kažu da se do treće godine razvija imunitet deteta i da je tek tada psihički, fizički i 
emotivno spremno za kolektiv. Međutim, tempo života tera roditelje da decu pre treće godine 
upisuju u vrtiće. 

http://www.dnevnik.rs/node/3397
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Odustaju od školovanja 

 
 Učenicima i studentima u kulskoj opštini koji putuju do škola i fakulteta biće regresirana 
petina cene mesečne autobuske karte, ali mnogi roditelji izjavljuju da ni uz ovu povlasticu neće 
moći da školuju decu. Zbog toga je Opštinski odbor Jedinstvene Srbije u Kuli zatražio da opštinska 
vlast, u dogovoru s Autotransportnim preduzećem “Kulatrans”, omogući besplatan prevoz za sve 
učenike i studente. Inženjer Franc Kovač iz Sivca, koji je upućen na biro rada jer je Fabrika koža 
“Eterna” u Kuli ovog meseca otišla u stečaj, kaže da neće moći da kupi mesečnu autobusku kartu za 
svog sina koji u septembru treba da krene u drugi razred Srednje tehničke škole u Kuli. Kovač, koji 
četiri godine nije dobio platu, već je ranije zbog teškog materijalnog stanja morao iz srednje škole 
da ispiše starijeg sina. 
 Predsednik opštine Kula Svetozar Bukvić potpisao je s pokrajinskim sekretarom za 
obrazovanje Zoltanom Jegešom ugovor, prema kojem će za regresiranje troškova prevoza učenika i 
studenata iz kulske opštine u prvom polugodištu nove školske godine biti dodeljeno milon i po 
dinara. „Opština Kula će od novca dobijenog iz pokrajinskog budžeta finansirati 20 odsto troškova 
prevoza učenika i studenata, a 40 odsto subvencija očekujemo od autoprevoznika. Pored toga, 
obezbedili smo besplatan prevoz do škola za treće i svako naredno dete, za decu samohranih 
roditelja i za učenike čiji roditelji primaju socijalnu Pomoć”– kaže Bukvić. 
 U kulskoj opštini više od 150 studenata konkuriše za regresiran prevoz do viših škola i 
fakulteta. Reč je o studentima koji svakodnevno ili dva-tri puta nedeljno putuju na predavanja ili 
ispite do Sombora, Novog Sada, Subotice, pa čak i do Beograda. „To govori da sve manje roditelja 
ima mogućnosti da plaća privatne stanove studentima. Mnoge firme u opštini su propale, a samim 
tim ukinute su i stipendije deci koja studiraju” – kažu u Odeljenju za društvene delatnosti opštinske 
uprave u Kuli. 
 

Završen Kamp tolerancije mladih Podunavlja 
 
 U Bačkoj Topoli je sinoć završen 4. Kamp tolerancije mladih iz zemalja podunavskog 
regiona. Pod sloganom "Uhvati ritam Dunava", šestodnevni program je sadržao obuku, radionice i 
zabavu, na kojima je učestvovalo dve stotine mladih.  
 Predsednik Skupštine Vojvodine Šandor Egereši poručio je na zatvaranju učesnicima 
Kampa: "Znam da ste vi budući promoteri i lideri u Evropi i da ćete u nju odneti lepu sliku o našoj 
zemlji, nastaviti da gradite prijateljstvo i međusobno se uvažavate i sarađujete".  
 Potpredsednik Parlamenta Mađarske Ištvan Jakab je rekao da očekuje da će mladi nastaviti 
da zajedno rade po principima o kojima su proteklih dana učili - biti tolerantni i iskreni jedni prema 
drugima. "Evropu smo počeli da gradimo mi, a vi ćete nastaviti. I zapamtite da samo uz uvažavanje 
različitosti i njihovo poštovanje možemo uspeti", rekao je Jakab i pozdravio ideju da se Kamp 
tolerancije organizuje i ubuduće.  
 Potpredsednica Skupštine Srbije Gordana Čomić je poželela da učesnici Kampa tolerancije 
u svoje zemlje prenesu lepu sliku o Vojvodini i Srbiji.      
 Deo naučenog učesnici su prikazali na završnoj svečanosti, kada su pred publikom zajedno 
odigrali mađarsku nacionalnu igru "čardaš" i srpsko kolo "moravac". 
 
02.08.2010. 
 

Rat  protiv komaraca dobijamo, ali dogodine 
 
 Posle katastrofalne sezone prskanja komaraca i ogromnog nezadovoljstva javnosti načinom 
na koji je taj posao urađen, na sastanku nadležnih ocenjeno je da „ove godine zaprašivanje nije 
započeto pravovremeno“. Zbog toga je najavljeno da će tender za prskenje biti raspisan već ove 
godine za sledeću. Na novosadskom Poljoprivrednom fakultetu ocenili su da je monitoring i 



 24

prskanje larvi trebalo da počne krajem februara, odnosno u martu. Da su ti radovi bili urađeni 
blagovremeno, bilo bi daleko manje odraslih komaraca u gradu i okolini. Problem sa ovogodišnjom 
akcijom zaprašivanja pre svega leži u sporoj administraciji i neusaglašenim nadležnostima, a u ZIG-
u su ponovo istakli da će do sledeće godine sve aktivnosti biti bolje organizovane. Ovog puta, iako 
je Poljoprivredni fakultet bio zadužen za monitoring, ta ustanova nije dobila sve neophodne 
podatke, poput količine otrova koja je korišćena na određenim površinama. Prema poslednjim 
analizama, povećan je broj kućnih komaraca, dok je rečnih znatno manje, ali se kao razlog navodi 
više naglo opadanje Dunava nego posledice njihovog zaprašivanja. 
 
03.08.2010.  

Na popravnom oko 500 srednjoškolaca 

 U srednjim školama u Novom Sadu na popravni ispit je palo oko 500 učenika, a predsednik 
Aktiva direktora srednjih škola Stanko Matić kaže da ubedljivo najviše njih „kuburi“ sa 
matematikom. - Kao i pre 30 godina, tako i danas, 
najviše njih pada iz matematike, srpskog jezika i 
stručnih predmeta, koji su opet, najčešće vezani za 
matematiku i fiziku - priča Matić. Procena je da je 
broj đaka na popravnom na nivou iz prethodnih 
godina, možda čak i malo manji. „To može da se 
tumači iz dva ugla: ili je kriterijum blaži ili su 
učenici savesniji - kaže naš sagovornik, dodajući da 
svake godine 80 do 90 odsto učenika položi popravne ispite.  
 Ipak, za to su mahom zaslužni privatni časovi, koji umeju „papreno“ da koštaju. Pojedini 
profesori, koji godinama spremaju đake, naplaćuju i po 10 do 12 evra po času, ali garantuju prolaz. 
- Imam nekoliko učenika koje spremam dva do tri puta nedeljno za popravni iz matematike. Nekima 
ne treba više od desetak časova, ali neki će morati da rade ceo avgust, što bi moglo da ih košta i 200 
do 250 evra, ali mogu da se pohvalim da je više od 90 odsto onih sa kojima sam dosad radio bez 
problema popravilo ocenu - kaže za naš list profesor matematike kojeg smo dobili telefonom, putem 
oglasa, a koji je želeo da ostane anoniman.  
 Jeftinija varijanta su studenti, koji naplaćuju od pet evra po času pa naviše, a ima i onih koji 
naplate polovinu novca, a drugu polovinu uzmu ako pripreme urode plodom. Sve u svemu, prosečni 
troškovi privatne nastave su između 100 i 300 evra.  

Pripreme  u školi 

 Novosadski osnovci se „po strukturi“ jedinica ne razlikuju puno od starijih kolega. Najviše 
„padavičara“ je iz matematike, ali i fizike, hemije, srpskog i engleskog jezika. Predsednik Aktiva 
direktora osnovnih škola Svetozar Kozarov kaže za naš list da su škole obavezne da organizuju 
deset časova pripreme po predmetu koji će biti održani u avgustu. „U proseku, na popravni je palo 
po troje do petoro đaka po školi, što je otprilike slično kao i proteklih godina“, kaže Kozarov. 

Maltretirali vršnjaka 
  
 Policija će podneti krivične prijave protiv S. N. (15), S. N. (13), M. N. (12) i M. V. (13), koji 
su u prethodna dva meseca presretali jedanaestogodišnjeg R. B. u dvorištu osnovne škole i otimali 
mu novac, uz pretnju nožem i metalnim lancem. 

 
Boravak ne poskupljuje pre jeseni 
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 Do povećanja cena boravka dece u vrtićima sigurno neće doći u naredna dva meseca, iako iz 
Predškolske ustanove poskupljenje traže već duže vreme.  Član Gradskog veća zadužen za 
obrazovanje, Milan Đukić, kaže za Radio 021 da je poskupljenje 
potrebno, ali dodaje da je još rano govoriti koliko će ono biti. 
Đukić kaže da i dalje insistira da se, umesto jednakog povećanja 
cena za sve roditelje, napravi socijalno pravedniji model 
poskupljenja. "Iskreno ne vidim da će se ono desiti u naredna dva 
ili tri meseca, jer bi ono podrazumevalo novi rebalans budžeta, a ne 
bi bilo socijalno pravednije. Bez obzira što nam je poskupljenje 
neophodno, pokušaćemo da iz onoga što su sopstveni resursi 
izdržimo i taj period", kaže Đukić.   On dodaje da se odlaganjem 
povećanja cena vodi računa i o standardu građana, te da promena linearnog sistema poskupljenja, 
zahteva precizne podatke: "Jer ako vam danas roditelji prikazuju da zarađuju manje nego što 
zarađuju ili da su privremeno zaposleni da bi dobili mogućnost da dete upišu u vrtić, ne verujem da 
bismo bez sistema efikasnije kontrole došli u situaciju da rangiranje pravednije sprovedemo".   
 U zavisnosti od uzrasta i dužine boravka dece u vrtićima, roditelji trenutno mesečno 
izdvajaju od 1.300 do 3.160 dinara, što je petina ekonomske cene. Veći deo boravka, finansira se 
novcem iz budžeta Grada.  
 
04.08.2010.  
 

Dug put do uvođenja crnogorskog jezika u škole 
 

 Pokrajinski sekretarijat za obrazovanje saopštio je danas da postoji prilično duga procedura 
koja bi morala da prethodi uvođenju crnogorskog jezika u 
obrazovno-vaspitni sistem u Vojvodini, za šta se zahtevi mogu 
čuti ovih dana. Ukazuje se da, u skladu sa Zakonom o ratifikaciji 
evropske povelje o regionalnim i manjinskim jezicima, čiji smo 
potpisnici, nastava može da se vodi samo na standardizovanom i 
priznatom jeziku. "Ukoliko postoje standardi za jezik, pristupa se 
izradi nastavnog programa za dati predmet. U ovom slučaju to bi 
bili crnogorski jezik kao osnovni predmet i crnogorski jezik sa 
elementima nacionalne kulture kao izborni nastavni predmet", 
navodi se u saopštenju. 
 Na teritoriji Vojvodine nastavni program za jezik nacionalne manjine izrađuju odbori za 
obrazovanje nacionalnih saveta, uz podršku Pedagoškog zavoda Vojvodine. Na takav predlog 
saglasnost daje Nacionalni prosvetni savet i on se objavljuje u "Prosvetnom glasniku". Kako bi se 
mogli angažovati nastavnici za ostvarivanje tog programa, Ministarstvo prosvete Srbije treba da 
donese dopunu Pravilnika o vrsti stručne spreme nastavnika i stručnih saradnika osnovnih i srednjih 
škola. Tek nakon toga pristupa se izradi udžbenika i drugih nastavnih sredstava. Da bi se nastava 
realizovala na jednom od jezika nacionalnih manjina, neophodno je, dakle, obezbediti nastavni 
kadar, ali i to da u takvom odeljenju bude najmanje 15 učenika. Pokrajinski sekretarijat za 
obrazovanje predlaže da predstavnici crnogorskog nacionalnog saveta stupe u kontakt s direktorima 
škola gde bi želeli da se nastavi izvodi na crnogorskom jeziku i da se zajednički anketiraju roditelji i 
učenici, kako bi se videlo da li potreba za takvom nastavom zaista postoji. 
 

Mladi lekari i agronomi najteže stižu do posla 
 
 Prema podacima za jul 2010, nezaposlenih je ukupno 737.048, a u odnosu na prethodni 
mesec broj nezaposlenih smanjen je za 9.800 osoba. - Teže do posla dolaze inženjeri poljoprivrede, 
osim tehnologa, inženjeri tekstilstva, rudarstva, istoričari umetnosti, lekari opšte prakse, vaspitači, 
mašinski inženjeri za brodogradnju i metalne konstrukcije - kažu u NSZ. Za razliku od ovih 
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zanimanja, kako kažu u NSZ, posao mnogo lakše nalaze farmaceuti, IT stručnjaci, inženjeri 
elektrotehnike, komercijalisti unutrašnje trgovine, profesori matematike, profesori muzičkih 
predmeta, prevodioci, profesori hemije, ekonomisti, grafičari, inženjeri građevinarstva, oftalmolozi, 
ginekolozi, veterinari, zanimanja u oblasti nege starih. Od ukupnog broja lica na evidenciji NSZ, 
duže od 12 meseci (dugotrajna nezaposlenost) posao traži 65,23 odsto ili 480.787 građana, od čega 
su 54,98 odsto ili 264.340 žene. Najviše je onih koji čekaju na evidenciji do dve godine (19 odsto), 
zatim građani koja čekaju od tri do pet godina (11,78 odsto), pa oni do tri meseca (11,71 odsto) 
Najviše nazaposlenih, njih 96.288, nalazi se na birou u Beogradu, što je za skoro 10.000 
nezaposlenih više nego u Nišu, Novom Sadu i Kragujevcu zajedno. Kako kažu u NSZ, u budućnosti 
se može očekivati razvoj zanimanja u oblastima medija, kulture i informisanja, dizajna, produkcije, 
ekonomije i finansija, a posao će lakše moći da nađu i analitičari u oblasti finansija, stručnjaci za 
finansijsko posredovanje, poslovno savetovanje, za nastavu na daljinu, turizam, uključujući i 
medicinski, banjsko lečenje, estetsku hirurgiju, IT sektor...  
 

Nova igra ruskih tinejdžera: Lezi na šine i čekaj da voz prođe 
 
 Snimak ruskih tinejdžerki koji je šokirao svetsku javnost prikazuje ih u novoj, najblaže 
rečeno nenormalnoj igri. Naime, plavokosa tinejdžerka je legla na železničku prugu i čekala brzi 
voz koji je projurio samo nekoliko centimetara iznad njih. Mnogi su zabrinuti i aktivno traže 
dotične osobe koje se mogu videti na snimku. Ovaj video zapis su napravili njeni prijatelji, a na 
njemu se mogu videti i još nekoliko ljudi oko nje koji navijaju i podstiču njen ludi „hobi”. Snimak 
možete pogledati na sajtu www.24sata.rs.  
 
05.08.2010.  
 

Širenje tolerancije među mladima 
 
 Osamdesetak srednjoškolaca i studenata iz Španije, Švajcarske, Nemačke, Engleske, 
Mađarske, Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Makedonije i Srbije boravilo je proteklih dana u 
međunarodnom kampu somborskog Crvenog krsta u Bačkom Monoštoru. Mladi su imali 
raznovrstan program, od sticanja novih znanja i veština kroz različite radionice – muzičke, 
novinarske, dizajnerske i lend-art – do zabavnih i sportskih aktivnosti. "Prvi put sam na 
kampovanju i zadovoljna sam desetodnevnim druženjem jer sam upoznala mnogo novih ljudi. Lepo 
je družiti se i raditi u radionicama” – kaže Mihaela Jović (17) iz Rijeke. Sara Flajšner (28) iz 
Nemačke, u ulozi koordinatora kampa, ispričala nam je da joj se dopada sever Srbije, naročito 
priroda i plemenitost ljudi. „Sviđa mi se ovaj način rada i druženja u kampu s mladima iz bivših 
jugoslovenskih republika. Naučila sam da plešem i izrađujem nakit” – priča Kristina Zefik (22) iz 
Skoplja, kojoj je ovo prvi put da dolazi u kamp. Romano Menizger (16) iz Budimpešte u prvi plan 
ističe druženje i rad. Zadovoljan je prirodom i kampom, kao i raznovrsnim sadržajima. Marin 
Marinović (33) iz Dubrovnika, inače rukovodilac pozorišne radionice, prvi put je na ovom 
kampovanju i impresioniran je različitim običajima mladih iz drugih krajeva. Mevludin Husić (19) 
iz Tuzle nosi lepe uspomene i zadovoljan se vraća kući uz želju da i iduće godine dođe na sever 
Bačke kako bi se družio s mladima iz drugih zemalja. 
 „Glavni cilj ove desete škole jeste širenje tolerancije među mladima” – istakla je Gordana 
Savin, sekretar Crvenog krsta u Somboru. Rad kampa finansirala je švajcarska organizacija 
“Opštine zajedno”. 
 

Planira se uređenje Univerzitetskog parka 
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 Iako će se u Univerzitetskom parku u narednih nekoliko godina naći deo petlje mosta Franca 
Jozefa i nova Centralna zgrada univerziteta, urbanisti ističu da plan 
detaljne regulacije predviđa sređivanje postojećeg parka, a ne 
njegovo uništavanje.  Od zelenila planira se pretežno visoka 
vegetacija uz dosta travnjaka sa dekorativnim biljkama. Na ovom 
mestu su 1969. godine posađene topole radi drenaže i sanacije 
peska, kako vi se vremenom stvorilo zemljište za sadnju, 
objašnjava za Radio 021 inženjerka hortikulture iz Zavoda za 
urbanizam, Ivanka Aradski. U okviru uređenja planira se sečenje i 
zamena topola u univerzitetskom parku. "Ima tu nekoliko vrednih topola koje treba ostaviti, to su 
bele topole, a ostale topole bi se sukcesivno menjale. Znači, u parku bi ostale one koje su u 
optimalnom vegetacionom i biološkom stanju", rekla je ona. 
 U saradnji sa Poljoprivrednim fakultetom napravljen je i spisak vrsta biljaka koje bi ubuduće 
mogle biti zasađene u parku. Biciklističke i pešačke staze sa klupama bi bile postavljene na istim 
mestima gde su ih šetači prirodno formirali. Kako ističu u Zavodu za urbanizam, dalja izgradnja u 
parku se ne planira, osim mogućnosti da se u njegovom rubnom, jugoistočnom delu nađe manji 
ugostiteljski objekat za posetioce parka i prolaznike. Takođe, uz sam nasip, gde se nalazi zona u 
kojoj je jedina dozvoljena vegetacija trava, moglo bi da se nađe mesta za montažni objekat u vidu 
izložbenih paviljona koje bi mogao koristiti Univerzitet. Ipak, ovaj plan nije konačna verzija, zbog 
čega još ne može da bude na javnom uvidu. On najpre treba da prođe komisije i Gradsko veće, 
nakon čega bi se našao na dnevnom redu na sednici skupštine grada. 
 

U Kini još jedan napad na decu u obdaništu 
 
 Troje dece i njihov učitelj poginuli su u napadu na jedno obdanište na istoku Kine. Do 
napada je došlo u utorak u gradu Zibo, u provinciji Šandong. Prema izjavama očevidaca, u napadu 
je poginulo troje ili četvoro dece, a više njih je povređeno. Uhapšen je mladić od 26 godina za koga 
se smatra da je izvršio ubistva.  
 
06.08.2010.  
 

Mladim istraživačima vrata uvek otvorena 
 
 Učesnici Međunarodne letnje škole srpskog jezika, kulture i istorije posetili su juče Maticu 
srpsku. Predsednik Matice Čedomir Popov rekao je polaznicima ove 
škole, da je Matica na dugotrajnoj misiji očuvanja kulturnih i 
duhovnih vrednosti. - Naša vrata su uvek otvorena mladim  
istraživačima i želimo da idemo u korak s vremenom. Ponosni smo 
što imamo toliko mladih slavista u inostranstvu koji se bave 
kulturom, istorijom i jezikom Srbije i na taj način rade kao 
ambasadori naše države- istakao je Popov. Po prijemu učesnika, 
iscrpno predavanje o Matici je održao saradnik te institucije Dragan 
Tubić, na kom su posetioci mogli da se upoznaju sa istorijom jednom od najvažnijih institucija naše 
države, pored Srpske akademije nauka i umetnosti, Srpske pravoslavne crkve i univerziteta Srbije. 
U Međunarodnoj letnjoj školi koja se već drugu sedmicu održava na Filozofskom fakultetu, 
učestvuje više predstavnika iz 26 zemalja sveta. Među njima je i student iz Budimpešte Kristijan 
Pal, koji kaže za “Dnevnik” da su ovakve škole dobra prilika za detaljnije upoznavanje jezika i 
kulture. - Saznao sam nekoliko detalja o osnivanju Matice srpske koje iz knjiga nisam uspeo da 
pročitam. Naravno imam jedinstvenu priliku da stalno razgovaram na srpskom, što je idealno za 
savladanje jezika- ističe Pal. Na Filozofskom fakultetu u sali 30 na prvom spratu, u utorak 10. 
avgusta u 18 časova dr Draško Ređep će polaznicima održati predavanje na temu “Pretpostavka 
paralele: Ivo Andrić i Miloš Crnjanski”. 
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07.08.2010.  
 

Poremećaj koji traži pažnju okoline 
 
 Za složen razvojni poremećaj autizam još uvek nema leka niti se zna tačan mehanizam 
njegovog nastanka iako se analizira i izučava širom sveta. Ovih dana agencije su prenele zanimljive 
rezultate istraživanja urađenog na Univerzitetu Ilinoj koje idu u prilog 
tvrdnji da su mnoge komponente autizma nasledne. Naime, tim 
američkih stručnjaka je utvrdio da se oči bliskih rođaka osoba koje pate 
od autizma često pokreću na način neznatno drugačiji od uobičajenog i 
tvrde da će njihovo istraživanje doprineti da se identifikuju podgrupe 
pojedinaca, ili porodice koje su izložene izvesnom riziku od autizma. 
Pomenute razlike u kretanju očiju nisu uočljive u svakodnevnom 
kontaktu, ali odgovaraju onima koje su već uočene kod autistične dece. 
Testirano je kretanje očiju pri praćenju svetla koje se ubrzano palilo i gasilo, ili objekata koji su se 
kretali sporo. Stručnjaci se nadaju da bi njihovi rezultati mogli predstavljati osnovu novih tretmana 
za osobe obolele od autizma, kao i ukazati na to koji bi pacijenti mogli reagovati na određeni način 
lečenja.  – Vrlo često se mogu čuti rezultati istraživanja autizma do kojih su došli istraživači u 
svetu, ali, nažalost, samo mali broj ih se dokažu kao „značajni“ i malo ih se uvodi u praksu za 
tretiranje autističnih osoba – kaže psiholog Jasmina Kostić. – Autizam je složen razvojni poremećaj 
koji se obično javlja tokom prve tri godine života. Posledica je oštećenja mozga i ispoljava se kroz 
probleme u čulnom opažanju, govoru, mišljenju i razumevanju socijalnih situacija, zbog čega se 
ponašanje i odnos sa spoljnim svetom razvija drugačije. Danas se zna da autizam nije mentalna 
bolest, da se ne radi o „raspuštenoj“ deci koju su roditelji zapostavili, niti su to „nevaspitana“ deca, 
kako se u narodu često veruje. To su osećajne osobe koje žele komunikaciju, koje mogu da se 
obrazuju i rade, ali za sve to im je potrebna posebna pažnja, stav i učenje.  
 Po najnovijim podacima, autizam se javlja kod 20-60 dece na 10.000 rođenih. Učestalost 
autizma je ista u svim sredinama, bez obzira na rasnu, nacionalnu ili etničku pripadnost, socijalni ili 
ekonomski status. 
  
08.08.2010.  
 

Crnogorski jezik samo kao izborni nastavni predmet 

 Povodom sve većeg interesovanja za uvođenje crnogorskog jezika  u obrazovno - vaspitni 
proces, Pokrajinski sekretarijat za obrazovanje je obavestio javnost da se, „u skladu sa Zakonom o 
ratifikaciji evropske povelje o regionalnim ili manjinskim jezicima čiji smo potpisnici, nastava se 
može realizovati samo na jeziku koji je standardizovan i priznat. Ukoliko postoje standardi za jezik, 
pristupa se izradi nastavnog programa za nastavni predmet (Crnogorski jezik, kao osnovni predmet i 
i Crnogorski jezik sa elementima nacionalne kulture, kao izborni nastavni predmet).  
 Ukoliko se želi uvesti samo nastava iz izbornog predmeta Maternji (crnogorski) jezik sa 
elementima nacionalne kulture u osnovim školama, PSO predlaže da se predstavnici Nacionalnog 
saveta obrate odgovarajućoj osnovnoj školi kako bi se direktor škole upoznao sa potrebom 
izučavanja ovog nastavnog predmeta i kako bi sproveo anketu među učenicima/roditeljima kako bi 
se oni opredelili za ovaj predmet.         
 Prema podacima Pokrajinskog sekretarijata za obrazovanje, u ustanovama pripremno 
predškolskog vaspitanja i obrazovanja od ukupno 230.600 dece, Crnogoraca ima 375 ili 0,16%. U 
ustanovama osnovnog obrazovanja i vaspitanja od ukupno 158.036 učenika, Crnogoraca ima 2.452 
ili 1,55% a od ukupno 73.226 učenika u ustanovama srednjeg obrazovanja i vaspitanja, Crnogoraca 

http://www.dnevnik.rs/node/4050
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ima 1.398 ili 1,91%. Crnogorski jezik sa elementima nacionalne kulture, kao izborni nastavni 
predmet).  

09.08.2010. 
 

Kabinet i kompjuter u svakoj školi 
 
 Sve novosadske škole trebalo bi da se prijave na konkurs Ministarstva za telekomunikacije i 
informaciono društvo koje je pokrenulo akciju “Digitalne škole”.Ovim projektom je obezbeđeno  
650 miliona dinara da se u oko 1.100 škola u Srbiji obezbedi po kabinet za 30 učenika s isto toliko 
personalnih računara i internet konekcija. Iako većina novosadskih škola već ima kompjutere i 
kabinete za informatiku, član Gradskog veća zadužen za obrazovanje Milan Đukić kaže da se nada 
da će sve škole konkurisati, pogotovo one kojima je hitno potrebna zamena dotrajalih računara. „U 
pojedinim školama imaju kabinete s kompjuterima koji su stariji od 10 godina i to prilično otežava i 
usporava nastavu, a s druge strane imamo škole koje poseduju mnogo savremeniju opremu. Bez 
obzira na opremljenost kompjuterima, iskreno se nadam da će se veliki broj škola prijaviti na 
konkurs i da će Ministastvo imati razumevanja za njihove potrebe“ – rekao je Đukić. Plan 
Ministarstva je da svaka škola koja dobije kabinet odredi po jednog nastavnika koji će biti zadužen 
za tehničku ispravnost učionica. Takođe, direktor će biti obavezan da svaka tri meseca šalje izveštaj 
o funkcionisanju digitalnog kabineta, a izveštaje će kontrolisati osoba koju će odrediti Ministarstvo.  
 Novosadske škole nemaju ujednačen nivo informatičke opremljenosti. Jedan deo škola ima 
savremene informatičke kabinete, elektronske table i razna moderna nastavna pomagala, dok druge 
kubure i s najobičnijim kompjuterima. Ipak često, čak i ako škole imaju savremene računare, 
nemaju ih dovoljno s obzirom na broj đaka. Poslednja škola koja je dobila novi kabinet sa 
računarima i internet konekcijom je OŠ “Dušan Radović” na Klisi kojoj je krajem maja “Lions klub 
Neoplanta” uručio ovu donaciju. Do tada je ova škola s tri objekta i 1.850 đaka imala samo jedan 
kabinet, te je zato ona bila izbor Uprave za obrazovanje. 
 Na konkurs Ministarstva škole mogu da se prijave do 15. septembra, a projekat opremanja 
kabineta trajaće do kraja predstojeće školske godine. 
 

Novi vrtić 
 
 Od jeseni u Subotici  počinje da radi još jedan objekat PU “Naša radost”. Poludnevni 
boravak, za koji se do sada prijavilo 35 dece na srpskom i mađarskom jeziku, radiće u okviru MZ 
“Zorka”, u Sutjeskoj ulici. U PU “Naša radost’ kažu da je skoro izvesno da će se od jeseni početi i 
sa renoviranjem nekih od objekata ove ustanove.  
 

Pomoć za ugroženu decu 
 
 Na obodu Deliblatske peščare u selu Šušara organizovan je kamp „Otvoreno srce”, 
obrazovno zabavnog sadržaja za dečake i devojčice iz  materijalno ugroženih i hraniteljskih 
porodica. Ove godine biće dve smene sa po 25 učesnika od po sedam dana i u prelepoj okolini 
zelenih dina i udolina deca su u prilici da se igraju do mile volje i usput dosta toga nauče o biljnom i 
životinjskom svetu ovog jedinstvenog rezervata prirode u Vojvodini. Uz ovo, planirani sadržaji 
omogućuju deci da se bave stvaralaštvom kao što je slikanje, pisanje pesama, ili bavlenjem 
sportom, ali sve to uz igru i zabavu.  - Inicijativa za ovakvu vrstu kampa potekla je iz solidarnosti 
prema deci čije porodice nemaju dovoljno finansijskih sredstava da im omoguće letovanje ili drugi 
vid odmora. Želeli smo da iz budžetskih sredstava grupi od pedesetoro dece priuštimo odmor u 
ovom prelepom ambijentu na obodu Deliblatske peščare - rekla je članica Opštinskog veća 
zadužena za socijalnu politiku Gordana Kalnak.  
 Ovde borave deca od devet do 14 godina starosti, a o njima se staraju volonteri vaspitači i, 
mada je program rada do detalja isplaniran, ovakav našin rada ima posebnu draž, organizuju ga oni 
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kojima je želja da se ovim profesionalno bave.  Decu u kampu ovih dana ovih dana obilaze 
opštinski funkcioneri, slikari i drugi umetnici iz Vršca. Predsednik Skupštine opštine Stevica 
Nazarčić pohvalio je orgaizatore kampa iz Centra za socijalni rad što su u program boravka dece 
ugradili zamisli iz stavova opštine o ovom projektu. Rekao je da je Šušara sa lepotama okoline 
prava blagodet za boravak dece, pa će se ovde u narednim godinama organizovano raditi za boravak 
dece za vreme zimskog i letnjeg raspustu u daleko većem obimu od ovog. Boravak dece u kampu 
finansira se iz budžeta Opštine. 
 

Za besplatan vrtić do 31. avgusta 
 
 Zahtevi za ostvarivanje prava na besplatan boravak dece u Predškoslkoj ustanovi “Radosno 
detinjstvo” mogu se  podnositi do 31. avgusta od 8 do 17 časova, a subotom od 8 do 14. Rokovi za 
novoupisanu decu biće naknadno objavljeni Pravo na besplatan boravak, mogu da ostvare roditelji, 
staratelji, odnosno hranitelji deteta iz porodice koja ostvaruje pravo na dečji dodatak ili pravo na 
materijalno obezbeđenje porodice, trećeg, odnosno svakog narednog deteta, deteta bez roditeljskog 
staranja i deteta sa smetnjama u razvoju, obaveštavaju iz Gradske kuće. Uz zahtev potrebno je 
priložiti jedan od sledećih dokaza: važeće rešenje o ostvarenom pravu na dečji dodatak, važeće 
rešenje o materijalnom obezbeđenju porodice, izvode iz matične knjige rođenih za svu decu iz 
porodice, potvrdu Centra za socijalni rad o smeštaju deteta u hraniteljsku porodicu, odnosno 
starateljsku porodicu, potvrdu izabranog lekara da dete ima smetnje u razvoju, potvrdu o prihodima 
od 1. maja do 31. jula, za svakog člana zajedničkog domaćinstva ili dokaz o nezaposlenosti i dokaz 
na osnovu kojih se ostvaruje status samohranog roditelja. 
 Detaljnije informacije mogu se dobiti na broj telefona 021-420-438. 
 

Sedmogodišnjak zaradio 150.000 funti za pola sata 
 

 Kieron Williamson ima sedam godina i s pravom nosi naziv čuda od 
deteta. Kieron je već u ranom uzrastu postao uspešan slikar čiji se 
impresionistički radovi izlažu u galerijama i prodaju za velike svote. Ovaj 
mini - Mone, kako ga mediji nazivaju, rasprodao je svoju kolekciju od 33 
rada i za samo pola sata zaradio 150.000 funti. 
 Oko 700 ljudi nalazi se na listi čekanja koja će im omogućiti da kupe 
original, prenosi Daily Mail. 
 
10.08.2010.  
 

Polemike oko „Đačkog dinara“ 
 
 Uoči upisa učenika u srednje škole, Ministarstvo prosvete obavestilo je srednje škole da ne 
uzimaju novac od roditelja prilikom upisa učenika u prvi razred srednje škole. Naročito se ne sme 
uslovljavati upis učenika bilo kakvom materijalnom nadoknadom, ističe se u Ministarstvu. Odluka o 
uplati novca za učenike prvog razreda u vidu dobrovoljnog „đačkog“dinara može biti doneta tek u 
septembru nakon konstituisanja Saveta roditelja prvog razreda srednje škole.  
 Zakon o osnovama sistema obrazovanja i vaspitanja,  ne sprečava  da roditelji učenika 
poklone školi određena sredstva radi obezbeđivanja višeg standarda obrazovanja ali takve donacije 
ne smeju biti iznuđene. "Nije uslov za bilo šta ali je apel roditeljima da shvate da škole , iako je 
nekima to mnogo da izdvoje, nekima malo, ali škole neće moći da se organizuju ovako kako se 
organizuju. Ove godine je u Novom Sadu aktiv direktora srednjih škola usvojio odluku uz 
saglasnost saveta roditelja da đački dinar za gimnazije bude 3000 a za stručne skole 2500 dinara. 
Đački dinar je tačno definisan i zna se za šta je namenjen  uplaćuje se na žiro račun škole i njime se 
finansiraju  sve potrebe škole tokom godine, kaže predsednik udruženja aktiva direktora srednjih 
škola", ističe dr Stanko Matić predsednik udruženja aktiva direktora srednjih škola. 
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 U prosvetnoj inspekciji svake godine se susreću sa nezadovoljnim roditeljima. "Roditelji se 
žale, i svake godine dobijaju ist odgovor, roditelji molimo vas nemojte da platite, ali oni odu u školu 
i tamo im se nšto desi, idu linijom manjeg otpora i na kraju plate, a treba da kažu mi samo 
upisujemo dete bez đačkog dinara. Savet roditelja svake škole ima pravo da donese odluku o uplati 
određenih sredstava na račun škole, ali ta odluka ne može biti obavezujuća za roditelje već se mora 
jasno istaći da je na dobrovoljnoj osnovi", ističe  Ljubica Srđanov, glavni prosvetni inspektor 
Novog Sada. 
 

Komplet za osnovca i do 10.000 dinara 
 
 Roditelji čija su deca od septembra đaci prvaci, znaju da je na nivou škole izabran komplet 
udžbenika, te da ih deca dobijaju besplatno, kao i da ih moraju vratiti pre nego što na kraju godine 
vide đačku knjižicu. 
  No, kada je reč o ostalim osnovcima, roditelji treba da se spreme na velike izdatke, jer 
komplet knjiga za jednu godinu i bez izbornih predmeta i lektira košta i da 10 hiljada dinara. 

Studentkinje čuvaju tradiciju od zaborava 

 Po četvrti put ova prestižna manifestacija okupila je najbolje vokalne soliste i grupe pevača 
iz podunavskih zemalja, a studentkinje Akademije umetnosti, u klasi prof. dr Nicea Fracilea, izvele 
su dve pesme sa područja južne Srbije. Prema njihovim rečima, 
publika je odlično prihvatila naš folklor.  Mirjana Raić u izjavi za 
naš list priznaje da je konkurencija bila jaka i da su sve pesme 
zvučale divno.  „Veoma smo iznenađene i još uvek ne verujemo 
da smo baš nas tri pobedile. Ovo je za nas bilo fantastično 
iskustvo, upoznale smo mnogo odličnih mladih muzičara i čule 
kako uživo zvuči njihova tradicionalna muzika. Mi smo tek na početku, još uvek studiramo i učimo 
o muzici i ovo je stvarno veliko priznanje za nas”- priča Mirjana Raić.  Njena koleginica Tijana 
kaže da se ljubav prema toj vrsti muzike kod njih pojavila spontano.  Tijana, Tamara i Mirjana, 
studentkinje Odseka za etnomuzikologiju, zaljubljene u muziku i sa željom da čuvaju i neguju 
tradiciju osnovale su pre godinu dana i svoju grupu „Rođenice”. „Festival u Rumuniji je za nas bio 
prvi veliki nastup i pevale smo kao akademski trio, a pevale smo i u Sinagogi kao gosti Serboplova. 
Planiramo uskoro i solistički koncert, a lagano i prikupljamo pesme, tako da možda jednog dana i 
izdamo neki CD”, otkriva Tamara. 

Smeh je najbolji lek 
 
 Li Berk, profesor psihologije na Univerzitetu Loma Linda u Kaliforniji, tvrdi da doza 
veselog zadirkivanja ili smeha može biti korisna da se zdravstvene teškoće i psihofizički napori 
lakše savladaju. On je grupi od 14 dobrovoljaca prikazao dvadesetominutni kolaž najkomičnijhih 
scena iz nekoliko rialiti programa na televiziji i pri tom je merio njihov krvni pritisak i nivo 
holesterola pre i posle gledanja komičnih scena. Rezultati koje je predstavio na godišnjoj 
konferenciji Asocijacije američkih psihologa pokazuju da je kod svih učesnika testa padao sistolni 
krvi pritisak i snižavao se nivo holesterola u krvi.  
 

Tinejdžerka prodaje nevinost na Internetu 
 
 Mađarica stara 17 godina odlučila se na ovaj šokantan potez da 
bi spasila porodičnu kuću. Devojka čije ime nije saopšteno na svom 
blogu je pokrenula aukciju, koju je zatim preselila na sajt eBay. 
Ponude su dostigle više od 100.000 funti. Pobednik aukcije bio je 
britanski biznismen, ali postojala je začkoljica - on je ponudio da 
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tinejdžerku oženi, a ne da joj samo oduzme nevinost. Međutim, devojka je odbila. "Nije mi 
potreban muž, već neko ko će nam dati novac da nam ne bi oduzeli kuću. Mnogi me nazivaju 
raznim imenima zbog ove akcije, ali baš me briga. Želim bolju budućnost za sebe i porodicu", rekla 
je devojka. Njena aukcija biće ponovo pokrenuta krajem nedelje, i to na mađarskoj televiziji. 
 
11.08.2010.  
 

Stranci naučili srpski jezik 
 
 Završna svečanost učesnika Međunarodne letnje škole srpskog jezika održaće se u petak u 
19 sati na Filozofskom fakultetu. Polaznici iz 27 zemalja pokazaće znanje koje su stekli tokom 
kursa iz srpskog jezika. 
 
12.08.2010.  
 

Aktivisti otvoreno o problemima mladih 
 
 Povodom „Međunarodnog dana mladih", aktivisti Centra „Živeti uspravno“ i Vojvođanskog 
udruženja za pomoć osobama sa autizmom danas od 11 do 12 sati u sklopu aktivnosti Vršnjačkog 
savetovališta za decu i mlade sa invaliditetom, njihove roditelje i staratelje deliće materijale o 
Centru i Savetovalištu na Štrandu, na Trgu Mladenaca i u Zmaj Jovinoj ulici. 
 

Mladi nemaju para za samostalan život 
 
 U Novom Sadu na evidenciji Nacionalne službe za zapošljavanje nalazi se oko 30.000 ljudi, 
od kojih bar 60 odsto čine mladi. Uz ovaj broj mnogo je onih koji rade za minimalac, tako da jedva 
krpe kraj s krajem i ne razmišljaju o samostalnom životu.  Kako kaže dvadesetosmogodišnji inžinjer 
Mladen Pokrajac, ubrzo nakon završenih studija našao je posao za pripravničku platu od oko 300 
evra.  - Bio sam presrećan. Dosta mi je bilo „grebanja” od roditelja i sezonskih poslova koji su bili 
dovoljni samo za izlazak u grad. Odmah sam našao jednu garsonjericu i preselio se. Nakon tri-četiri 
meseca shvatio sam u stvari koliku ja „crkavicu” primam - jada se Mladen.  Kaže da mu je malo 
novca ostajalo za život nakon što plati rentu i račune.  - Počeo sam sve češće da odlazim kod mojih 
na klopu i oni su se čak ponudili da mi pomognu i da plaćaju deo troškova. Ispostavilo se da bi 
morali da mi daju mnogo više novca nego kada sam živeo sa njima i odlučio sam da se vratim u 
svoju sobicu, u roditeljski dom - kaže Mladen.      
 Sociolog i porodični terapeut Marjan Štrbac kaže za „24 sata”da se za razliku od razvijenih 
evropskih zemalja naši mladi teško odvajaju od roditelja samo zato što nemaju dovoljno novca za 
samostalan život. „Pojedina istraživanja su pokazala da je veliki broj mladih, uzrasta između 20 i 30 
godina, „napravljen” u istoj sobi u kojoj je „napravljen” jedan od njihovih roditelja. Odnosno, u 
sobi gde je roditelj proveo detinjstvo. Obično je u pitanju otac koji je u roditeljsku kuću doveo 
mladu. Uzrok tome treba tražiti u nepovoljnoj političko-ekonomskoj situaciji koja je zadesila 
područje bivše Jugoslavije poslednjih decenija", kaže Štrbac.  
 

Štićenik napao devojčicu 
 
 Protiv četrnaestogodišnjeg štićenika Sigurne dečje kuće policija je podnela krivičnu prijavu 
zbog sumnje da je pokušao da obljubi štićenicu te ustanove. Nasilnik je sa godinu dana mlađim 
prijateljem ušao u deo Sigurne kuće gde su smeštene devojčice u nameri da ih gledaju dok se 
tuširaju. Potom su ušli u njihovu sobu. Jedan je napastvovao devojčicu, dok se drugi naslonio na 
vrata kako niko ne bi mogao da uđe. Jedna od vaspitačica na silu je ušla u sobu i spasla devojčicu. 
 
13.08.2010.  
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U budžetu nema para za upis u privatne vrtiće 

 
 Sve je manje izvesno da će Grad ove godine rešiti problem sa listom čekanja u novosadskim 
vrtićima. Ideja je bila da se boravak mališana koji 
nisu uspeli da se upišu u „Radosno detinjstvo’’ 
dotira iz gradskog budžeta za upis u privatne vrtiće, 
ali prema rečima člana Gradskog veća zaduženog 
za obrazovanje Milana Đukića, verovatnoća za to u 
ovim uslovima je mala.  Osim što u budžetu nema 
dovoljno novca, problem je i usklađivanje 
podzakonskih akata, programa rada i naplaćivanja 
usluga privatnih i državnih vrtića.  - Tu sve počinje od cenovnika. Mi moramo imati transformaciju 
ustanove i jedinstveni cenovnik privatnih i državnih vrtića, da bi se tačno znalo, ako i postoji novac, 
na koji način se on tačno subvencioniše i šta bi te subvencije sve podrazumevale - kaže Đukić.  
Kako su čelnici ranije najavljivali, subvencija za prekobrojne iznosila bi 12.000 dinara, što je ista 
suma koju Grad izdvaja i za mališane u državnim vrtićima, ali za sada ništa od tog plana. 
 
 

Izložba dečijih crteža 
 
 Izložba crteža pod nazivom „Maske", u organizaciji novosadske Ars akademije, biće 
otvorena večeras u 18 časova u galeriji te ustanove u ulici Braće Ribnikar 21. Učesnici su polaznici 
dečije likovne radionice Centra za likovno vaspitanje dece i omladine Vojvodine i likovne radionice 
„Lepo je stvarati'' Doma  za decu i omladinu ometenu u razvoju iz Veternika. Tema radionica bile 
su pozorišne maske. 
 
14.08.2010.  
 

Odlaže se polazak u prvi razred? 
 
 Deca koja zbog propusta predškolskih ustanova nisu pohađala pripremni predškolski 
program, mogu da zahtevaju odlaganje polaska u prvi razred.  Zaštitnik građana Saša Janković kaže 
da će Ministarstvo prosvete, škole i vrtići sarađivati u takvim 
slučajevima kako bi napravljeni propust bio otklonjen.  Ovo je 
zaključak postupka koji je ombudsman vodio po pritužbama 
roditelja čiju su decu neke predškolske ustanove primale u 
stariju grupu, umesto da su ih u skladu sa novim propisima 
upućivale na pripremni predškolski program.  Zaštitnik 
građana takođe je uočio da pojedine škole u Srbiji, prilikom 
upisa u školu dece starosti od šest i po do sedam i po godina i 
dalje testiraju decu i izdaju uverenja i druge javne isprave o spremnosti deteta za polazak u školu, 
iako je to ukinuto novim propisima koji se zasnivaju na načelima inkluzivnog obrazovanja.  
 Inkluzivno obrazovanje zasniva se na pravilu da sva deca treba da idu u redovne škole, a da 
se za decu kojima je potrebna dodatna podrška u školama priprema i sprovodi individualni 
obrazovni plan, navedeno je u saopštenju. 
 

SANU ne priznaje VANU 
 
 Predsednik Ogranka Srpske akademije nauka i umetnosti (SANU) u Novom Sadu Zoran 
Kovačević izjavio je današnjem Dnevniku da je Vojvođanska akademija nauka i umetnosti (VANU) 
osnovana zbog toga da se SANU "na neki način potisne iz Vojvodine". 
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Kovačević je ocenio da je sramota kako je prošao amandman Lige socijaldemokrata Vojvodine na 
Zakon o SANU. "Mađarska ima pet ogranaka svoje akademije i u susednim zemljama ih osniva, a 
SANU ne može u Vojvodini jer postoji VANU! To je neprijatna situacija i za našu kulturu i nauku", 
rekao je Kovačević. On je, za sada, odbacio mogućnost saradnje SANU sa VANU. Kovačević je 
izjavio da je Predsedništvo SANU pre dve godine odlučilo da ne priznaje VANU i da sa njom ne 
sarađuje. "Ta odluka stoji, bez obzira što je VANU Statutom Vojvodine, kao, legalizovan", rekao je 
Kovačević povodom inicijative da se ozvaniči saradnja dve institucije, koju je pokrajinski sekretar 
za nauku i tehnološki razvoj Dragoslav Petrović uputio SANU.  
 Pozivajući se na Statut i Zakon o utvrđivanju nadležnosti Vojvodine, konsultacije sa 
predsednikom SANU Nikolom Hajdinom i ministrom za nauku Srbije Božidarom Đelićem, 
Petrović je izjavio da pokrajinska vlada ima zakonsku obavezu da obezbedi uslove za rad VANU. 
Petrović je pozvao SANU da ozvaniči saradnju sa VANU, kao i da se troškovi njihovog finansiranja 
racionalizuju. To bi se postiglo tako što bi VANU koristio deo prostora Ogranka SANU u Novom 
Sadu. 
 Kovačević je rekao da nijedan organ SANU – Predsedništvo, Izvršni odbor, Ogranak, 
Skupština, nisu pokrenuli pitanje promene odluke po kojoj se VANU ne priznaje. 
 
15.08.2010.  
 

Prikočiti u zoni škole 
 
  Vozači moraju posebnu pažnju obratiti na zonu škole, koja znači deo puta ili ulice u 
neposrednoj blizini, i kao takva mora da bude obeležena odgovarajućom saobraćajnom 
signalizacijom. Brzina kretanja vozila u zoni škole u naselju ograničena je na 30 kilometara na čas, 
a van naselja do 50 kilometara u vremenu od 7 do 21 sat, osim ako saobraćajnim znakom vreme 
zabrane nije drugačije određeno. 
 

Paragrafi ujednačavaju vrtiće 
 
 Novu radnu godinu koja, kao i u školama, i u predškolskim ustanovama počinje 1. 
septembra, zaposleni, ali i mališani u njima, započeće uz primenu novog zakona koji je Vlada Srbije 
usvojila proletos, čak sedam godina posle usvajanja Zakona o osnovama sistema obrazovanja i 
vaspitanja, koji je propisao da se posebnim zakonom uredi i oblast predškolskog vaspitanja i 
obrazovanja. I mada je Zakon o predškolskom vaspitanju i obrazovanju doneo brojne novine tek u 
naredne dve godine prelaznog perioda biće doneta i podzakonska akta neophodna za primenu, to 
jest oživotvorenje ovog dokumenta. Sada je na redu donošenje podzakonskih akata koji će 
regulistati normative opremljenosti, broja dece u grupama, finansiranje. Primera radi, Zakon je u 
članu 52 propisao da se visina plate, naknade i drugih primanja utvrđuje jedinstveno za sve 
zaposlene u predškolskim ustanovama čiji je osnivač Republika Srbija, autonomna pokrajina ili 
jedinica lokalne samouprave, u skladu s propisima kojima se uređuju plate, naknade i druga 
primanja iz radnog odnosa u javnim službama, to jest da osnovica za obračun plata ne može biti 
niža od one po kojoj se plate obračunavaju u osnovnim školama, ali zato može biti viša ukoliko 
sama ustanova dodatno zaradi ili lokalna samouprava želi da je poveća. Ipak, nas i dalje ne 
finanasira Republika, kao ostale nivoe školstva, nego lokalne samouprave s kojima sklapamo 
kolektivne ugovore. S obzirom na to da ima opština koje objektivno u budžetu nemaju novca da 
isprate ovu zakonsku obavezu, mislim da bi u narednom periodu nekim podzakonskim aktom i to 
trebalo regulisati tako da ovakvim opštinama Republika pritekne u pomoć. I mada je posle 
donošenja zakona kod primene ovog člana bilo u početku problema, uglavnom u južnoj Srbiji, dok 
ih u Vojvodini nije bilo, mada i ovde ima nerazvijenih opština u kojima su plate u vrtićima bile 
daleko ispod onih u školama, kao što ima i lokalnih samouprava koje zaposlene u svojim 
predškolskim ustanovama plaćaju bolje nego što Republika plaća zaposlene u osnovnim i srednjim 
školama. 
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16. 08. 2010. 
 

Usavršavanje vojvođanskih prosvetara 
 
 Rekonstrukcija zgrade Regionalnog centra za stručno usavršavanje zaposlenih u prosveti, 
započeti početkom maja, okončani su, kako je i najavljeno, pre početka nove školske godine. Jedini 
Regionalni centar za stručno usavršavanje prosvetara u Vojvodini „udomljen” je u nekadašnjoj 
zgradi JSP „Kikinda”. U građevinske radove utrošeno je oko 132.000 evra, dok je nabavka opreme 

stajala oko 65.000 evra. Sredstva za otvaranje savremenog 
edukacionog centra, opremljenog po švajcarskom modelu, 
obezbedila je organizacija SDC iz te zemlje u partnerstvu sa 
lokalnom samoupravom: - U prvom i zasad jedinom takvom 
centru u Vojvodini, edukovaće se prosvetari iz cele Pokrajine. 
Dogovorena je i saradnja i sa Univerzitetom „Božidar Adžija” 
što znači da će zainteresovani građani moći da se ovde 
doškoluju, ili prekvalifikuju. Prvi seminar koji je namenjen 
vaspitačima biće održan krajem avgusta na temu „Rad sa 
darovitom decom”. Za Kikinđane ćemo 17. avgusta organizovati 

Dan otvorenih vrata, kako bi se uverili u radni konfor i mogućnosti Centra za stručno usavršavanje. 
Konačno, naše drage prijatelje iz švajcarske organizacije SDC , koji su inicirali realizaciju ovog 
projekta, kao i predstavnike švajcarske ambasade pozvaćemo da tokom manifestacije „Dani ludaje” 
posete Kikindu, kada će, i zvanično, 9. oktobra ova ustanova biti otvorena. Svečanosti će, pored 
ostalih, prisustvovati ambasador Švajcarske u našoj zemlji, i predstavnici Ministarstva prosvete - 
izjavio je saopštio je direktor Centra Dobrivoj Martonoši. 
 Razgledajući prostorije Regionalnog centra za stručno usavršavanje zaposlenih u prosveti, 
predsednik opštine Ilija Vojinović je rekao da je na ovaj način Kikinda obezbedila značajno mesto u 
obrazovnom sistemu Srbije, ali i značajnu poziciju na prosvetnoj mapi Vojvodine. 
 

Koliko košta đak? 
 
 Većina građana Srbije za poslednjih godinu dana odrekla se ne samo putovanja, izlazaka, 
knjiga, štampe, garderobe i obuće, nego i kvalitetne hrane kaže statistika. Tako, umesto šnicle u 
mesarama mnogi biraju goveđe repove, na pijacama se povrće i voće kupuje na komad i to ono 
jeftinije, a smanjena je čak i potrošnja hleba, koji inače važi za hranu siromašnih. Kupovna moć 
građana očigledno je smanjena. S druge strane bliži se septembar, a sa prvim školskim zvonom za 
roditelje đaka počinju nove brige i troškovi. 
Potrošačka korpa u kojoj se nalazi 18 osnovnih životnih namirnica za jul je iznosila 34.952 dinara. 
 No, druga je polovina avgusta i sve je bliži prvi septembar kada će u školske klupe sesti 900 
hiljada učenika u Srbiji. Osnovna škola je u Srbiji obavezna i besplatna za sve učenike, bar tako 
piše u članu 4 Zakona o osnovama sistema obrazovanja i vaspitanja. U praksi to ipak izgleda 
drugačije. Jer samo da bi spremili jedno dete za školu, roditelji moraju da izdvoje najmanje jednu 
prosečnu platu, negde oko 30 hiljada dinara. 
 
17.08.2010.  
 

Besplatni udžbenici i za učenike drugog razreda 
 
 Prošle godine započet projekat podele besplatnih udžbenika prvacima u osnovnoj školi 
Ministarstvo prosvete će ove godine nastaviti i proširiti i na učenike drugog razreda. Školama su na 
vreme dostavljeni spiskovi kompleta odobrenih udžbenika, kako Zavoda za izdavanje udžbenika, 
tako i privatnih izdavača. Aktivi učitelja prvog i drugog razreda su se izjasnili o tome za čije 
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komplete su se opredelili i izdavači će od 20. avgusta početi školama da ih isporučuju, tako da će ih 
oni 1. septembra dočekati u učionicama. Kao i prošle godine, i ove će akciju podele besplatnih 
udžbenika osnovcima, koju je pokrenulo Ministarstvo prosvete, pomoći i Pokrajinski sekretarijat za 
obrazovanje. – Prošle godine u Vojvodini je bilo bezmalo 20.000 prvaka, a za njihove udžbenike je 
Ministarstvo platilo nešto više od 59 miliona dinara – kaže pomoćnik pokrajinskog sekretara za 
obrazovanje Joška Kabok. –Polovinu te svote, to jest 30 miliona dinara, mi smo prošle godine 
uplatili Ministarstvu i na taj način pomogli ovu akciju, a ista svota u pokrajinskom budžetu za ove 
namene planirana je i za ovu godinu, u kojoj očekujemo da u Vojvodini bude nešto više prvaka 
nego lane. 
 

Licence za izdavanje udžbenika 
  
  Ministarstvo prosvete je do sada izdalo 49 dozvola - licenci za izdavanje udžbenika. Sedam 
izdavača ima licencu tipa "A" - za sve nivoe i oblasti obrazovanja, 41 licencu "B" za pojedine 
nivoe, i jedan tipa "C" za određene udžbeničke komplete. Ministarstvo prosvete će sukcesivno 
dopunjavati spisak izdavača koji su dobili licencu, jer je u toku postupak po zahtevu za izdavanje 
licenci drugih izdavača. 
 Spisak svih izdavača koji su dobili licence objavljen je na sajtu Ministarstva prosvete 
www.mp.gov.rs. 
 

Zahtevi za pokazne karte 
 

 Đaci i studenti od danas mogu da podnesu zahteve za nove godišnje pokazne karte na 
terminalima gradskog prevoznika.Terminali će biti otvoreni u Šafarikovoj ulici i kod Železničke 
stanice (radiće dva kioska) od 5.30 do 19.30 i od 8 do 15 sati, a terminal kod Futoške pijace biće 
otvoren od 8 do 15 sati. Izrada pokazne karte košta 560 dinara. Samo sa novom pokaznom kartom 
ova kategorija putnika će moći da kupi mesečne markice. Pre podnošenja zahteva učenici osnovnih 
i srednjih škola i studenti moraju da popune formular koji mogu dobiti na terminalima gradskog 
prevoznika, na šalterima autobuskih stanica u Beočinu i Temerinu, ili da ga preuzmu na internet 
adresi preduzeća njnjnj.gspns.rs u pdf formatu. 
 Formular mora biti overen u školi ili na fakultetu, a uz fotografiju treba da se preda na 
jednom od prodajnih mesta. Pokazna karta je gotova za dva dana i preuzima se na istom šalteru, gde 
se dobija broj na osnovu kojeg će moći da se podigne nova pokazna karta. Prilikom predaje zahteva 
potrebno je da đaci pokažu ličnu kartu ili zdravstvenu knjižicu radi identifikacije.Studentima je 
potrebna fotokopija lične karte.Oni će moći da kupe mesečnu markicu za septembar i oktobar uz 
indeks na osnovu prošlogodišnje pokazne karte. Ali od 1. novembra moraju imati novu pokaznu. 
Pravo na kartu imaju studenti ne stariji od 27 godina. Đaci i studenti kojima je oduzeta pokazna 
zbog nepravilnog korišćenja moraju prvo da izmire dug. U suprotnom neće dobiti novu . 
 Izrada pretplatne karte za đake iz prigradskih mesta košta takođe 560 dinara, a mesečna 
markice za jednu liniju staje 470 dinara i moći će da se kupi na terminalima gradskog prevoznika. 
Nova pretplatna karta je žute boje i u rubrici gde piše zona biće upisan naziv mesta kroz koje važi 
karta. Pretplatna karta izdavaće se takođe na osnovu zahteva overenog u školi prema istoj proceduri 
kao i za učenike osnovnih i srednjih škola. 
  

Počinje Evropska zelena nedelja mladih 
 
 Omladinski festival „Evropska nedelja mladih u 
Novom Sadu – eYouwiNS2010”, počinje sutra i trajaće do 
24. avgusta. Moto i naslov ovogodišnjeg festivala je „Green 
Week in Novi Sad: Act Now - Change the Future” (Zelena 
nedelja u Novom Sadu: Reaguj odmah – promeni budućnost), 
a dat je u želji da mladi shvate vrednost i značaj koncepta 
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harmonične koegzistencije čoveka i prirode. Evropska nedelja mladih je najveći tematski 
omladinski festival u Srbiji, koji je posvećen mladima iz celoga sveta, a njegova misija je da poveže 
ljude, kulture i da podstakne kreativnost i promoviše evropske vrednosti.  Prema rečima PR-a ove 
manifestacije Aleksandre Gak sa FTN-a, večeras u Novi Sad stižu učesnici festivala iz 16 evropskih 
zemalja za koje je pripremljena žurka dobrodošlice. - Sutra za 11 sati na FTN-u zakazano je 
svečano otvaranje festivala, koji će obeležiti niz aktivnosti - priča Gak. Kako ističe, u sklopu 
festivala biće organizovana predavanja i pet tematskih radionica: „reCycle it!” (šta, kako i gde da 
recikliramo), „Use your eco imagination” (kreativni put u procesu reciklaže), „Art of Waste” 
(kreativno ponovno korišćenje otpada), „Blue Gold” (nestašica vode) i „Ecology hotspots” 
(mapiranje ekoloških problema). 
 
18.08.2010.  
 

Promocija LAP-a 
 
 Manifestacija obeležavanja Međunarodnog dana mladih nastavlja se danas na Štrandu, gde 
će od 16 do 18 sati biti predstavljen program „Socijalna politika prema mladima", koji je deo 
Lokalnog akcionog plana politike za mlade Novog Sada. Mladi uključeni u rad na planu izložiće 
probleme mladih u ovoj oblasti, kao i predloge za njihovo rešavanje. Aktivnosti povodom 
obeležavanja Međunarodnog dana mladih i promocije Lokalnog akcionog plana politike za mlade 
sprovodi Gradska uprava za sport i omladinu i Kancelarija za mlade Grada Novog Sada. 
 

Dogovor naslednika, pa otvaranje muzeja 
 
 Otvaranje Spomen-muzeja Mileve Marić i Alberta Anštajna u njenoj kući u Kisačkoj ulici 
broj 20, nije izvesno do kraja godine, kako je ranije najavljeno. U Zavodu 
za izgradnju grada, kažu da je jedina prepreka tome, to što je unuk 
Ajnštajnovih, koji je Gradu ustupio kuću uz obavezu da u njoj bude 
otvoren spomen-prostor Milevi i Albertu Ajnštajnu, preminuo, a njegovih 
šest naslednika još se nije dogovorilo oko zaostavštine. Milena Kecman, 
stanarka kuće u Kisačkoj 20, kaže za "Blic" da su pregovori o preseljenju 
s predstavnicima ZIG-a započeti početkom godine, ali da im se od tada 
niko nije javljao. Ona dodaje da je kuća u lošem stanju, te da plafon u jednoj sobi i u ajnfortu preti 
da se sruši svakog dana. Kuća u Kisačkoj 20, gde su Mileva i Albert Ajnštajn živeli od 1905. do 
1907., Vlada Srbije je pre pet godina proglasila spomenikom kulture. 
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